
 

P R O T O K Ó Ł   Nr XII/2007 

z Sesji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie 

odbytej w dniu 28 września 2007 r. 

w sali narad Urzędu Miasta i Gminy w Bornem Sulinowie 

 
 

Sesję Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie w dniu 28 września 2007 r. otworzył i jej 
przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej GRZEGORZ NATKAŃSKI.  
 
Na wstępie powitał Przewodniczącą Rady Powiatu w Szczecinku, kierowników jednostek 
podległych gminie, przewodniczących jednostek pomocniczych gminy, Burmistrza Gminy, 
Skarbnika Gminy, Zastępcę Burmistrza oraz przybyłych radnych Rady Miejskiej w Bornem 
Sulinowie. 
 
Po tym stwierdził, Ŝe na ustawowy skład Rady – 15, w Sesji uczestniczy 14 radnych,  
co stanowi quorum i podejmowane przez Radę uchwały będą prawomocne. 
 
Listy obecności radnych i zaproszonych gości stanowią załączniki nr 1,2 i 3 do protokołu. 
 
 
Przewodniczący RM poprosił Przewodniczącą Miejskiej Komisji Wyborczej o wręczenie nowo 
wybranemu radnemu zaświadczenia o wyborze na radnego. 
 
Przewodnicząca Miejskiej Komisji Wyborczej Janina Batorska-Wojda w imieniu komisji 
wręczyła radnemu Tomaszowi Kapuścińskiemu zaświadczenie o wyborze na radnego Rady 
Miejskiej w Bornem Sulinowie oraz złoŜyła gratulacje i Ŝyczyła owocnych obrad. 
 
 
Następnie Przewodniczący RM przystąpił do złoŜenia ślubowania przez nowo wybranego 
radnego. Powiedział, Ŝe przeczyta rotę ślubowania, a radny wypowie słowo „ślubuję”. Po tym 
prosił wszystkich o powstanie i przeczytał rotę ślubowania w brzmieniu: 
 
„Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej ślubuj ę uroczyście obowiązki 
radnego sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie dobro mojej gminy  
i jej mieszkańców”. 
 
Radny Tomasz Kapuściński wypowiedział słowo „ślubuję”. 
 
Przewodniczący RM stwierdził, Ŝe z chwilą złoŜenia ślubowania radny Tomasz Kapuściński 
objął mandat radnego Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie. 
 
Po tym Przewodniczący RM przystąpił do realizacji punktu Sesji pn. „Ustalenie porządku 
obrad”. 
 
Ad.4) 
 
Przewodniczący RM zapytał, czy są propozycje zmian do porządku dzisiejszej Sesji. 
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Burmistrz Gminy Renata Pietkiewicz-Chmyłkowska zgłosiła wniosek o wprowadzenie do 
porządku obrad w pkt 15 dodatkowych projektów uchwał w sprawach:  
1) zmieniającą uchwałę Nr V/29/2007 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 7 marca 

2007 r. w sprawie uchwalenia budŜetu Gminy Borne Sulinowo na 2007 rok (dotyczy 
wprowadzenia 2 zadań inwestycyjnych pn. „Urządzenie placu zabaw w miejscowości 
Silnowo i Piława” oraz „Remont podłogi sali głównej świetlicy wiejskiej w Łubowie”  
i nie wiąŜe się z przesunięciami finansowymi w budŜecie czy skutkami finansowymi); 

2) przyjęcia Planu Odnowy Miejscowości Łubowo; 
3) przyjęcia Planu Odnowy Miejscowości Silnowo; 
4) przyjęcia Planu Odnowy Miejscowości Piława. 
Powiedziała, Ŝe Plan Odnowy Miejscowości jest integralnym załącznikiem do wniosków  
o dofinansowanie w ramach programu „Odnowa i rozwój wsi” wdraŜanego w ramach projektu 
PROW, czyli programów obszarów wiejskich. Są to teŜ fundusze unijne planowane na lata 
2007-2013. Bez planów odnowy miejscowości nie moŜna występować o środki. 
 
Innych zmian do porządku Sesji nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący RM poddał pod głosowanie zgłoszony wniosek dotyczący wprowadzenia do 
porządku Sesji 4 dodatkowych projektów uchwał: 
- za głosowało 14 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
 
Porządek Sesji Rady Miejskiej w dniu 28 września 2007 r. przedstawiał się następująco: 
 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Wręczenie przez Przewodniczącą Miejskiej Komisji Wyborczej zaświadczenia  

o wyborze na radnego Rady Miejskiej. 
3. ZłoŜenie ślubowania przez radnego. 
4. Ustalenie porządku obrad. 
5. Przyjęcie protokołów z poprzednich Sesji Rady Miejskiej: 

- Nr IX/2007 z 25 czerwca 2007 r., 
- Nr X/2007 z 31 lipca 2007 r., 
- Nr XI/2007 z 13 września 2007 r. 

6. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 
7. Informacja radnych powiatu o ich pracy w Radzie Powiatu. 
8. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o pracach organów Rady. 
9. Wystąpienia przewodniczących jednostek pomocniczych gminy. 
10. Informacja o realizacji budŜetu Gminy Borne Sulinowo za I półrocze 2007 r. – ocena 

wykonania. 
11. Informacja o przebiegu prac inwestycyjnych prowadzonych na terenie Gminy Borne 

Sulinowo, przyjętych w budŜecie gminy na 2007 rok. 
12. Funkcjonowanie placówek oświatowych podległych gminie, w tym: zabezpieczenie kadr, 

warunki lokalowe i wyposaŜenie, dowóz uczniów, doŜywianie i prognozy demograficzne. 
13. Sprawozdania komisji Rady Miejskiej z prowadzonej działalności w I półroczu 2007 r. 
14. Wybory ławników do Sądu Rejonowego w Szczecinku: 

1) przedstawienie opinii o zgłoszonych kandydatach na ławników; 
2) podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławników na kadencję 2008-2011. 
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15. Podjęcie uchwał w sprawach: 
1) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. lokalu 

mieszkalnego Nr 7 w budynku Nr 30A przy Al. Niepodległości w Bornem Sulinowie); 
2) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. lokalu 

mieszkalnego Nr 9 w budynku Nr 3C przy Al. Niepodległości w Bornem Sulinowie); 
3) zbycia w drodze bezprzetargowej nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne 

Sulinowo (dot. lokalu mieszkalnego Nr 5 w budynku Nr 26 przy ul. Kościuszki  
w Łubowie); 

4) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. 
nieruchomości  zabudowanej oznaczonej nr 89/181 o pow. 0,5050 ha, połoŜonej  
w Bornem Sulinowie); 

5) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. 
nieruchomości niezabudowanej oznaczonej nr 1/187 o pow.0,0157 ha, połoŜonej  
w Bornem Sulinowie); 

6) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. 
nieruchomości zabudowanej oznaczonej nr 7/365 o pow.0,2021 ha, połoŜonej  
w Bornem Sulinowie); 

7) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. 
nieruchomości niezabudowanej oznaczonej nr 261 o pow.0,2600 ha, połoŜonej  
w Łubowie); 

8) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. 
nieruchomości niezabudowanej oznaczonej nr 325/3 o pow. 0,1900 ha, połoŜonej  
w Łubowie); 

9) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. 
nieruchomości niezabudowanej oznaczonej nr 35/4 o pow. 0,0277 ha, połoŜonej  
w Unieminie); 

10) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. 
nieruchomości zabudowanej oznaczonej nr 139/12 o pow. 0,0893 ha, połoŜonej  
w Piławie); 

11) nieodpłatnego nabycia przez Gminę Borne Sulinowo nieruchomości stanowiącej 
własność Skarbu Państwa (dot. nieruchomości niezabudowanej oznaczonej nr 191/1  
o pow.1,5600 ha, połoŜonej w Krągach); 

12) nieodpłatnego nabycia przez Gminę Borne Sulinowo nieruchomości stanowiącej 
własność Skarbu Państwa (dot. nieruchomości niezabudowanej oznaczonej nr 129/1 
o pow.0,4035 ha, połoŜonej w Juchowie); 

13) nieodpłatnego nabycia przez Gminę Borne Sulinowo nieruchomości stanowiącej 
własność Skarbu Państwa (dot. nieruchomości niezabudowanej oznaczonej nr 95/5  
o pow.0,0400 ha, połoŜonej w Juchowie); 

14) nieodpłatnego nabycia przez Gminę Borne Sulinowo nieruchomości stanowiącej 
własność Skarbu Państwa (dot. nieruchomości niezabudowanej oznaczonej nr 123  
o pow.0,1600 ha, połoŜonej w Unieminie); 

15) nieodpłatnego nabycia przez Gminę Borne Sulinowo nieruchomości stanowiącej 
własność Skarbu Państwa (dot. nieruchomości niezabudowanej oznaczonej nr 134  
o pow.0,0200 ha, połoŜonej w Przyjezierzu); 

16) nieodpłatnego nabycia przez Gminę Borne Sulinowo nieruchomości stanowiącej 
własność Skarbu Państwa (dot. nieruchomości niezabudowanej oznaczonej nr 96  
o pow.0,1860 ha, połoŜonej w Rakowie); 

17) nieodpłatnego nabycia przez Gminę Borne Sulinowo nieruchomości stanowiącej 
własność Skarbu Państwa (dot. nieruchomości niezabudowanej oznaczonej nr 146/1  
o pow.0,0462 ha, połoŜonej w Piławie); 
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18) nieodpłatnego nabycia przez Gminę Borne Sulinowo nieruchomości stanowiącej 
własność Skarbu Państwa (dot. nieruchomości niezabudowanej oznaczonej nr 48/1  
o pow.0,0500 ha, połoŜonej w Silnowie); 

19) nieodpłatnego nabycia przez Gminę Borne Sulinowo nieruchomości stanowiącej 
własność Skarbu Państwa (dot. nieruchomości niezabudowanej oznaczonej nr 29  
o pow.0,4300 ha, połoŜonej w Śmiadowie); 

20) nieodpłatnego nabycia przez Gminę Borne Sulinowo nieruchomości stanowiącej 
własność Skarbu Państwa (dot. nieruchomości niezabudowanej oznaczonej nr 29/4  
o pow.0,9069 ha, połoŜonej w m. Łączno); 

21) nieodpłatnego nabycia przez Gminę Borne Sulinowo nieruchomości stanowiącej 
własność Skarbu Państwa (dot. nieruchomości niezabudowanej oznaczonej nr 200  
o pow.0,0996 ha, połoŜonej w Jeleniu); 

22) wprowadzenia zmian w budŜecie Gminy Borne Sulinowo na 2007 rok; 
23) zmieniającą uchwałę Nr V/29/2007 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia  

7 marca 2007 r. w sprawie uchwalenia budŜetu Gminy Borne Sulinowo na 2007 rok; 
24) przyjęcia Planu Odnowy Miejscowości Łubowo; 
25) przyjęcia Planu Odnowy Miejscowości Silnowo; 
26) przyjęcia Planu Odnowy Miejscowości Piława; 
27) poręczenia przez Gminę Borne Sulinowo weksla „in blanco” wystawionego przez 

Związek Miast i Gmin Dorzecza Parsęty w Karlinie tytułem zabezpieczenia spłaty 
kwoty poŜyczki płatniczej udzielonej ze środków Narodowego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w kwocie 121.272.977,00zł (słownie: sto 
dwadzieścia jeden milionów dwieście siedemdziesiąt dwa tysiące dziewięćset 
siedemdziesiąt siedem złotych i 00/100) w związku z realizacją przedsięwzięcia pn. 
„Zintegrowana gospodarka wodno-ściekowa w dorzeczu Parsęty”, powiększonej  
o kwotę odsetek; 

28) poręczenia przez Gminę Borne Sulinowo weksla „in blanco” wystawionego przez 
Związek Miast i Gmin Dorzecza Parsęty w Karlinie tytułem zabezpieczenia spłaty 
kwoty poŜyczki  udzielonej ze środków Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska  
i Gospodarki Wodnej w kwocie 855.880,00zł (słownie: osiemset pięćdziesiąt pięć 
tysięcy osiemset osiemdziesiąt złotych i 00/100) w związku z realizacją 
przedsięwzięcia pn. „Zintegrowana gospodarka wodno-ściekowa w dorzeczu Parsęty”, 
powiększonej o kwotę odsetek; 

29) poręczenia przez Gminę Borne Sulinowo weksla „in blanco” wystawionego przez 
Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. z siedzibą w Szczecinku tytułem 
zabezpieczenia spłaty kwoty poŜyczki ze środków Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Szczecinie w kwocie 11.329.750,00zł (słownie: 
jedenaście milionów trzysta dwadzieścia dziewięć tysięcy siedemset pięćdziesiąt 
złotych i 00/100) w związku z realizacją przedsięwzięcia pn. „Zintegrowana 
gospodarka wodno-ściekowa w dorzeczu Parsęty”; 

30) poręczenia przez Gminę Borne Sulinowo weksla „in blanco” wystawionego przez 
Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. z siedzibą w Szczecinku tytułem 
zabezpieczenia spłaty kwoty poŜyczki ze środków Narodowego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w kwocie 25.826.140,00zł (słownie: dwadzieścia 
pięć milionów osiemset dwadzieścia sześć tysięcy sto czterdzieści złotych i 00/100) w 
związku z realizacją przedsięwzięcia pn. „Zintegrowana gospodarka wodno-ściekowa 
w dorzeczu Parsęty”. 

16. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 
17. Ustalenie terminu następnej sesji. 
18. Wolna Trybuna. 
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19. Zamknięcie sesji. 
 
Po tym Przewodniczący RM przystąpił do realizacji punku obrad pn. „Przyjęcie protokołów  
z poprzednich Sesji Rady Miejskiej”. 
 
Ad.5) 
 
Przewodniczący RM powiedział, Ŝe protokoły z ostatnich Sesji Rady Miejskiej były do wglądu 
i radni mieli moŜliwość zapoznania się z ich treścią. Po tym zapytał, czy są uwagi do 
protokołów Nr IX/2007 z 25 czerwca 2007 r., Nr X/2007 z 31 lipca 2007 r. i Nr XI/2007  
z 13 września 2007 r. 
 
Uwag nie zgłoszono, w związku z czym Przewodniczący RM poddał pod głosowanie ich 
przyjęcie: 
- za głosowało 14 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Protokoły Nr IX/2007, X/2007 i Nr XI/2007 zostały przyj ęte jednogłośnie. 
 
Ad.6) 
 
Przewodniczący RM powiedział, Ŝe sprawozdanie Burmistrza Gminy z działalności w okresie 
międzysesyjnym radni otrzymali na piśmie i zwrócił się do nich, czy mają jakieś uwagi 
odnośnie przedstawionych informacji. Zwrócił się równieŜ do Pani Burmistrz, czy chce coś do 
tego sprawozdania dodać. 
Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik nr 4 do 
protokołu. 
 
Burmistrz Gminy Renata Pietkiewicz-Chmyłkowska powiedziała, Ŝe radni otrzymali 
wyczerpujące sprawozdanie dotyczące działalności, spotkań, skończywszy na działalności 
referatów.  Po tym uzupełniła je podając poniŜsze informacje:  
1. W dniu 19 września br. uczestniczyła w posiedzeniu Powiatowej Rady Zatrudnienia. 

Spotkanie odbyło się w siedzibie Starostwa Powiatowego w Szczecinku. 
2. Tego samego dnia spotkała się z Panem doc. Zygmuntem Wujkiem. Spotkanie dotyczyło 

Oflagu II D w Gross Born. Poinformowała, Ŝe w dniu dzisiejszym razem  
z Wiceprzewodniczącym Rady Miejskiej Panem Dariuszem Czerniawskim uczestniczyć 
będą o godz. 16.00 w otwarciu wystawy połączonej z konferencją nt. oflagu, która 
odbywać się będzie w gmachu dawnego Urzędu Wojewódzkiego w Koszalinie.  
W programie m.in. przewidziane są referaty Panów Andrzeja Jaracza i Tomasza 
Skowronka na temat Oflagu II D. W celu upamiętnienia tego miejsca na naszym terenie,  
zaplanowane jest spotkanie z Panem Ministrem Przewoźnikiem. 

3. W siedzibie tut. Ratusza Sekretarz Gminy otworzyła wystawę poplenerową pn. „Z nurtem 
Piławy 2007” – „W podziękowaniu sponsorom-artyści”. Organizatorką wystawy była Pani 
Bogumiła Celer. 

4. W dniu 21 września br. spotkała się z Panem Helmutem Francke. Spotkanie dotyczyło 
moŜliwości odtworzenia i zagospodarowania starego poniemieckiego cmentarza  
w miejscowości Liszkowo. Rozmawiano równieŜ o cmentarzu w Juchowie. 
Poinformowała, Ŝe przedmiotem rozmowy nie były propozycje odbudowy cmentarzy, ale 
sprawa zaakcentowania pochówku w tych miejscach. 
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5. W dniu 24 września br. spotkała się z przedstawicielami Fundacji im. St. Karłowskiego  
z Juchowa. Rozmowa dotyczyła moŜliwości utworzenia przez fundację przedszkola w 
Juchowie w budynkach, które w tej chwili są w dyspozycji tej fundacji. Powiedziała, Ŝe 
zgodnie z planem zagospodarowania przestrzennego nie moŜemy wydać zaświadczenia, 
które pozwoli Fundacji uzyskać pozwolenie na budowę i działalność. 

6.  dniu 25 września br. spotkała się z nowym Komendantem Komisariatu Policji  
w Bornem Sulinowie. Na spotkaniu omawiano kwestię współpracy m.in. wspólne patrole 
ze StraŜą Miejską, równieŜ w soboty i niedziele w godzinach późno wieczornych  
i nocnych. 

7. W dniu 26 września br. odbyła spotkanie z mieszkańcami Bornego Sulinowa, na którym 
przedstawiła wykonanie budŜetu Gminy Borne Sulinowo za I półrocze 2007 r. Omówiono 
takŜe wynik pracy Komisji powołanej do określenia stanu mienia Gminy w Kłominie. 
Omówiono równieŜ inne sprawy dotyczące miasta Borne Sulinowo. 

8. W dniu 27 września br. uczestniczyła w spotkaniu z Wicemarszałkiem Województwa 
Zachodniopomorskiego Władysławem Husejko. Spotkanie poświęcone było omówieniu 
Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich i funduszy unijnych oraz programowaniu na lata 
2008-2013. 

 
Przewodniczący RM zapytał, czy są jakieś uwagi czy zapytania odnośnie przedmiotowego 
sprawozdania. 
 
Uwag i zapytań nie zgłoszono. 
 
Rada Miejska w Bornem Sulinowie przyjęła do wiadomości sprawozdanie Burmistrza  
z działalności w okresie międzysesyjnym. 
 
Po tym Przewodniczący RM przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad pn. 
„Informacja radnych powiatu o ich pracy w Radzie Powiatu”. 
 
Ad.7) 
 
W punkcie Sesji pn. „Informacja radnych powiatu o ich pracy w Radzie Powiatu” głos zabrała 
Przewodnicząca Rady Powiatu Dorota Chrzanowska. Na wstępie powiedziała, Ŝe dla radnych 
powiatowych okres wakacyjny był teŜ okresem wakacyjnym jeśli chodzi o sesje. Zebrali się raz 
w trybie nadzwyczajnym w związku z tym, Ŝe niezbędne były zmiany do budŜetu Powiatu 
Szczecineckiego. Poinformowała, Ŝe dzisiaj trwa Sesja Rady Powiatu, dlatego teŜ w tej Sesji 
nie uczestniczą jej koledzy. W związku z tym, iŜ w porządku tej Sesji jest punkt poświęcony 
oświacie uwaŜała, Ŝe musi w niej uczestniczyć. Powiedziała, Ŝe w porządku dzisiejszej Sesji 
Rady Powiatu jest teŜ informacja z realizacji budŜetu za I półrocze 2007 r. Poinformowała 
równieŜ, Ŝe w tej chwili zbierają się w komisjach i zajmować się będą budŜetem na rok 
przyszły. Podkreśliła, Ŝe tak naprawdę to będzie pierwszy budŜet, na który będą mieli wpływ 
jako radni. Jeśli ktoś ma uwagi dotyczące Powiatu, m.in. tego co się dzieje na naszych drogach, 
za które odpowiada Powiat, prosiła o kontakt z nią bądź jej kolegami radnymi 
reprezentującymi w Powiecie Gminę Borne Sulinowo. Poinformowała, Ŝe pełni dyŜury  
w siedzibie Starostwa Powiatowego w Szczecinku w kaŜdy czwartek w godzinach od 14-tej do 
17-tej. Wtedy będzie łatwiej pewne rzeczy zauwaŜyć, bo nie o wszystkim mają informacje jako 
radni. Powiedziała, Ŝe drogi są bolączką naszej gminy i na ostatniej Sesji Rady Powiatu 
składali interpelacje w tej kwestii i cały czas ten temat drąŜą. Poinformowała, Ŝe mieszkańcy 
zwracali się do niej w sprawie drogi do Okola, która jest w bardzo złym stanie, a nie trzeba tam 
zbyt wielkich nakładów finansowych. Ponadto zgłoszono problem pobocza drogi do Radacza, 
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które jest w fatalnym stanie. Tą drogą dzieci dojeŜdŜają do szkoły autobusem, a są miejsca 
szczególnie niebezpieczne. Dlatego nie ma co czekać na nowy budŜet, tylko utwardzić te 
pobocza, aby przejechać w miarę bezpiecznie. Ponadto poinformowała, Ŝe z ubiegłorocznych 
inwestycji, które realizowane były na terenie gminy, została zakończona budowa chodnika do 
Gimnazjum w Silnowie (od drogi krajowej w kierunku do Dolnego Silnowa). Na tym 
zakończyła swoją wypowiedź. 
 
Burmistrz Gminy Renata Pietkiewicz-Chmyłkowska poinformowała, Ŝe po zasięgnięciu 
informacji w Starostwie uzyskała zapewnienie, Ŝe droga do Starowic będzie wyrównywana. 
Powodem opóźnienia prac była zepsuta równiarka będąca własnością Zarządu Dróg. 
 
Przewodniczący RM zapytał, czy są jakieś pytania. 
 
Pytań nie zgłoszono, w związku z czym przystąpiono do realizacji kolejnego punktu Sesji  
tj. Informacji Przewodniczącego Rady Miejskiej o pracach organów Rady. 
 
Ad.8) 
 
Przewodniczący RM przedstawił informację o pracach organów Rady następującej treści: 
 

„W okresie od ostatniej Sesji, na której przedstawiałem informację o pracach Rady 
Miejskiej w Bornem Sulinowie tj. w dniu 25 czerwca 2007 r., odbyły posiedzenia wszystkie 
komisje Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie. 
 
Komisja Rewizyjna odbyła dwa posiedzenia, których tematyka przedstawiała się następująco: 
1. Rozpatrzenie skargi na działalność Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Bornem Sulinowie. 
2. Ocena podejmowanych starań w zakresie pozyskiwania środków z funduszy unijnych  

i innych w 2007 roku. 
3. Analiza kosztów utrzymania Urzędu Miasta i Gminy w Bornem Sulinowie  

w 2007 r. – porównanie do 2006 r. 
4. Ocena wykonania budŜetu Gminy Borne Sulinowo za I półrocze 2007 r. na podstawie 

sprawozdania Burmistrza Gminy. 
 
Komisja BudŜetowo-Gospodarcza odbyła dwa posiedzenia, na których zaopiniowano projekty 
uchwał będące przedmiotem Sesji zwołanej na wniosek Burmistrza Gminy, która odbyła się w 
dniu 31 lipca 2007 r. oraz dzisiejszych obrad.  
Ponadto komisja: 
1) zapoznała się z informacją nt. przebiegu prac inwestycyjnych prowadzonych na terenie 

Gminy Borne Sulinowo, 
2) oceniła realizację budŜetu Gminy Borne Sulinowo za I półrocze 2007 r., 
3) zapoznała się z funkcjonowaniem placówek oświatowych i stanem ich przygotowania do 

nowego roku szkolnego 2007/2008. 
 
Komisja Rozwoju odbyła jedno posiedzenie, którego tematyka przedstawiała się następująco: 
1. Sprawozdanie Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bornem Sulinowie  

z prowadzonej działalności w zakresie realizowanych zadań zleconych i własnych gminy. 
2. Funkcjonowanie placówek oświatowych podległych gminie, w tym: zabezpieczenie kadr, 

warunki lokalowe i wyposaŜenie, dowóz uczniów, doŜywianie. 
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W tym czasie odbyły się równieŜ dwie Sesje Rady Miejskiej zwołane na wniosek Burmistrza 
Gminy, tj. w dniu 31 lipca oraz 13 września br.  
 
W dniu 29 sierpnia br. odbyło się posiedzenie Zespołu Opiniującego kandydatów na ławników, 
na którym dokonano sprawdzenia pod względem formalnym zgłoszeń kandydatów na 
ławników, jak równieŜ zapoznano się z informacjami z Krajowego Rejestru Karnego  
i Komisariatu Policji w Bornem Sulinowie o kandydatach na ławników. Opinia Zespołu  
o zgłoszonych kandydatach zostanie przedstawiona na dzisiejszej Sesji w trakcie realizacji 
punktu obrad dotyczącego wyborów ławników do Sądu Rejonowego w Szczecinku. 
 
W dniu 4 września br. wpłynęła za pośrednictwem Rady Miejskiej skarga adresowana do 
Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Szczecinie na uchwałę Nr XX/223/2004 Rady 
Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 30 grudnia 2004 r. w sprawie uchwalenia Planu 
gospodarki odpadami dla Miasta i Gminy Borne Sulinowo na lata 2004-2007. SkarŜący 
Remondis Sanitech Poznań Spółka z o.o. reprezentowana przez radcę prawnego Ewę 
Stuczyńską zarzuca raŜące naruszenie przepisów prawa materialnego – art.9 ust.2, 3 i 4 ustawy 
o odpadach przez zawęŜenie moŜliwości wywozu odpadów do jednego miejsca.  
Przypominam, Ŝe skarŜący wezwał Radę Miejską do usunięcia naruszenia, jednakŜe Rada 
Miejska uchwałą Nr X/106/2007 z 31 lipca 2007 r. uznała wezwanie za bezzasadne. Skarga ta 
wraz z odpowiedzią oraz niezbędnymi dokumentami zostanie przesłana do Wojewódzkiego 
Sądu Administracyjnego w Szczecinie celem rozpatrzenia. 
Tego samego dnia odbyło się robocze spotkanie radnych Rady Miejskiej z przedstawicielami 
Związku Miast i Gmin Dorzecza Parsęty na temat przedsięwzięcia dotyczącego realizacji 
inwestycji w zakresie gospodarki wodno-ściekowej na terenie naszej gminy oraz poręczeń 
wekslowych Gminy Borne Sulinowo dla Związku Miasta i Gmin Dorzecza Parsęty  
i Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. w Szczecinku. 
 
W dniu 24 września br. uczestniczyłem w konferencji pn. „Rola młodzieŜowej rady gminy  
w demokracji lokalnej”. Konferencja ta odbyła się w Urzędzie Miejskim w Koszalinie,  
a organizatorami byli: Sekretariat ds. MłodzieŜy Województwa Zachodniopomorskiego, 
Ogólnopolska Federacja MłodzieŜowych Samorządów Lokalnych i Urząd Miejski  
w Koszalinie.  
Program konferencji zawierał m.in.:  

1) omówienie wzoru uchwały rady gminy w sprawie powołania młodzieŜowej rady oraz 
omówienie wzoru statutu; 

2) przykład funkcjonowania Rady MłodzieŜowej Miasta i Gminy Złocieniec; 
3) finansowanie działalności młodzieŜowej rady gminy ze środków Programu Komisji 

Europejskiej „MłodzieŜ w Działaniu”; 
4) warsztaty. 

Konferencja ta miała na celu zachęcenie przedstawicieli samorządów lokalnych do aktywizacji 
młodzieŜy poprzez umoŜliwienie działania w radach młodzieŜowych. 
 
W ramach pełnionych dyŜurów przyjąłem 3 osoby.” 
 
Przewodniczący RM zapytał, czy są pytania do przedstawionych informacji. 
 
Pytań nie zgłoszono, w związku z czym Przewodniczący RM przystąpił do realizacji kolejnego 
punktu porządku sesji pn. „Wystąpienia przewodniczących jednostek pomocniczych gminy”. 
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Ad.9) 
 
W punkcie Sesji pn. „Wystąpienia przewodniczących jednostek pomocniczych gminy” głos 
zabrali: 
 
- Sołtys sołectwa Radacz Halina Jaskółka zwróciła się z prośbą o remont bądź utwardzenie 

drogi prowadzącej do posesji Państwa Nach. Są to starsi ludzie po siedemdziesiątce, 
budynek opalają gazem, a są trudności, aby dojechać do posesji (dostawa gazu, pogotowie 
ratunkowe). Mają teŜ problemy dojechania samochodem osobowym na swoją posesję. 
Poinformowała, Ŝe teren jest gliniasty, a do ich domu od drogi wojewódzkiej jest około 
1000 metrów. Aktualnie, jak deszcze padają, stan tej drogi jest fatalny. 
Po tym zwróciła się o ustawienie kompletu pojemników do segregacji odpadów. 
Przypomniała, Ŝe o te pojemniki zabiega od kilku lat. Wie, Ŝe były zakupione nowe 
pojemniki, ale w jej sołectwie nie zostały ustawione. Część jest w remoncie, ale jak długo 
moŜe trwać remont. Stwierdziła, Ŝe chce te „segregatory”, bo naprawdę jest taka potrzeba. 
Korzystając z obecności Przewodniczącej Rady Powiatu Szczecineckiego zwróciła się  
z prośbą o remont poboczy na drodze do Juchowa, zwłaszcza na zakrętach, które są bardzo 
zarośnięte i jest zero widoczności. Zwróciła uwagę, Ŝe nie jest to tylko problem drogi 
Radacz-Juchowo, ale wszystkich dróg na terenie gminy. W związku z powyŜszym prosiła, 
Ŝeby przed zimą te pobocza zostały zrobione. 

 
- Sołtys sołectwa Nobliny Feliks Świerczyński poruszył problem drogi Liszkowo-Nobliny. 

Powiedział, Ŝe droga ta jest częściowo gminna, częściowo leśna i znów częściowo gminna. 
W środku jest leśna droga. Poinformował, iŜ zwracał się do Nadleśniczego  
o spowodowanie wyczyszczenia tego odcinka drogi i usunięcia chaszczy, które zarastają 
całą drogę. Uzyskał odpowiedź, Ŝe nie ma pieniędzy. W związku z tym zwrócił się do 
Rady, aby nad tym faktem się zastanowiła i spowodowała, aby ta droga miała jednego 
właściciela, tj. albo przejąć ten odcinek od Nadleśnictwa, albo całą drogę przekazać do 
Nadleśnictwa. Stwierdził, iŜ chce dowiedzieć się, jak ta sprawa będzie dalej załatwiana. 

 
- Radny Ryszard Cywiński ustosunkował się do wypowiedzi sołtysa Świerczyńskiego. 

Powiedział, Ŝe w tej sprawie istnieje potrzeba szerszego spotkania przedstawicieli gminy, 
powiatu i być moŜe przedstawicieli wyŜszego szczebla. Poinformował, Ŝe podobna sytuacja 
jest z drogą w Unieminie, gdzie 400 m jest drogi leśnej i zaczyna się droga gminna. Drogi 
tej nie moŜemy wyremontować jako gmina, bo nie moŜemy dawać środków na nie swoje 
rzeczy, gdyŜ podchodzimy pod pewne paragrafy. Drogi te wymagają pewnych remontów, 
bo ludzie na te kolonie muszą czymś dojeŜdŜać. Generalnie polityka leśna jest taka, Ŝe tym 
się nie przejmują, swoje strategiczne drogi wykładają płytami i tych dróg nie chcą 
przejmować. Stwierdził, iŜ mówi o tym w kontekście Nadleśnictwa Czaplinek, bowiem 
kilka kadencji wstecz zwracano się do tego nadleśnictwa w sprawie uregulowania sytuacji 
dróg. Wymijająco odpowiadali i drogi, które im pasowały remontowali i przejmowali. 
Podkreślił, Ŝe temat ten wymaga kompleksowego załatwienia na terenie gminy, aby dane 
drogi miały jednego właściciela, a nie kilku. 

 
- Przewodniczący RM powiedział, iŜ podobna sytuacja jest z drogą do Kolanowa, która 

częściowo jest leśna, a częściowo gminna. Myśli, Ŝe ten temat wróci i tak jak sugerował 
radny Cywiński, wymaga spotkania na wyŜszym szczeblu. 

 
- Burmistrz Gminy Renata Pietkiewicz-Chmyłkowska powiedziała, Ŝe temat dróg to temat 

rzeka, który nie tylko jest bolączką naszej gminy. Przypomniała, Ŝe w budŜecie gminy 
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mamy 50 tys. zł na naprawy dróg i to jest stanowczo za mało, aby mówić o ich remoncie.  
Gmina posiada 10 dróg publicznych i to jest 43,8 km do utrzymania.  
Powiedziała, Ŝe podczas spotkania na Sesji Rady Miejskiej ze Starostą i Dyrektorem PZD 
poinformowano, ile kosztuje 1 km naprawy drogi. Na terenie samego miasta mamy 29 dróg 
publicznych, co stanowi łącznie 25 km. Prosiła, Ŝeby przywołać kwotę 50 tys. zł  
w stosunku do potrzeb. Aktualnie przy tych środkach moŜemy pozwolić sobie tylko na 
prowizoryczne łatanie dziur sposobem gospodarczym - zaangaŜowani są pracownicy 
publiczni i sołtysi osobiście. Niektóre z tych dróg wymagają wyrównania i podała przykład 
drogi do Starowic, która jest drogą powiatową i naprawdę nie moŜna nią przejechać. 
Poinformowała, Ŝe niedawno znów monitowano o naprawę tej drogi w Starostwie 
Powiatowym. Okazało się, Ŝe równiarka była zepsuta, ale gdy ją naprawiono pan, który ją 
obsługuje złamał rękę. Podkreśliła, Ŝe takie są argumenty i to nie jest tak, Ŝe my nic nie 
robimy. Wszystko zaleŜy od środków finansowych. W związku z tym, Ŝe Starostwo 
przygotowuje się juŜ do ustalenia prowizorium budŜetu na rok przyszły, wysłaliśmy 
zgłoszenie dotyczące drogi w Krągach, która w części jest powiatowa i trzeba ją naprawić.  
Odnośnie koszenia traw w pasach drogowych powiedziała, Ŝe pieniędzy wystarcza tylko na 
dwukrotne koszenie, a i tak w tym roku koszono chyba ze trzy, czy cztery razy. Temat dróg 
to jest temat, który moŜemy omawiać bardzo długo, cóŜ skoro środków starcza na tak 
niewiele. Potrzeby dokładnie są jej znane. Teraz trzeba będzie starać się o środki 
zewnętrzne ale na pewno nie poprawimy stanu dróg w ciągu jednego roku. 

 
W dalszej kolejności Przewodniczący RM udzielił głosu przedstawicielowi spółek wodnych 
Pani Joannie Starek. 
 
Joanna Starek powiedziała, Ŝe pełni funkcję sekretarza w spółkach wodnych i zwróciła się  
o wsparcie finansowe tych spółek. Poinformowała, iŜ pomimo, Ŝe ich stan finansowy się 
polepszył, a rozumie sytuację finansową gminy, chodzi o nawiązanie współpracy. 
Przypomniała, iŜ zawsze było ustawowo, Ŝe gminy wspomagały spółki wodne. Zwróciła uwagę 
na to, Ŝe spółki są instytucją, która pomaga rolnikom, a rolnik jest głównym podatnikiem. 
Pomimo, Ŝe rolnicy mają dotacje na dzień dzisiejszy, sytuacja ekonomiczna opłacalności nie 
jest za ciekawa. Jako spółki nie chcą obciąŜać rolników podwyŜszając składkę. Poinformowała, 
Ŝe na naszym terenie róŜnica w wysokości składki w stosunku do Gminy Biały Bór wynosi 2,-
zł, ale dobrze by było, gdyby te składki zostały jeszcze obniŜone. Dlatego bardzo prosiła gminę 
i radnych o zrozumienie, Ŝeby współpraca na nowo została nawiązana, poniewaŜ przez ostatnie 
lata została zerwana. 
 
Więcej głosu nie zabierano, w związku z czym Przewodniczący RM przeszedł do realizacji 
kolejnego punktu porządku obrad pn. „Informacja o realizacji budŜetu Gminy Borne Sulinowo 
za I półrocze 2007 r. – ocena wykonania”. 
 
 
Ad.10) 
 
Przewodniczący RM powiedział, Ŝe materiały dotyczące wykonania budŜetu gminy za  
I półrocze 2007 r. zostały przygotowane w sposób obszerny oraz wyczerpujący i wszyscy radni 
otrzymali je celem zapoznania się. Zapytał, czy ktoś z radnych chce zabrać głos, zanim 
Komisja BudŜetowo-Gospodarcza wypowie się na ten temat. 
 
Radni nie zabierali głosu. 
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Przewodniczący RM powiedział, Ŝe wypowie się na temat wykonania budŜetu za I półrocze br. 
jako radny. Poinformował, iŜ otrzymał informację od Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Bornem Sulinowie, Ŝe w rozdziale „Dodatki mieszkaniowe” zabraknie około 40 
tys. zł, natomiast w rozdziale „Zasiłki i pomoc w naturze oraz składki na ubezpieczenia 
emerytalne i rentowe” zabraknie 20 tys. zł, czyli razem 60 tys. zł. W związku z tym zwrócił się 
z zapytaniem do Pani Burmistrz, jak zamierza tę sprawę rozwiązać. 
JeŜeli chodzi o wykonanie budŜetu gminy za I półrocze 2007 r. to jego zdaniem wygląda ono 
bardzo pozytywnie w ujęciu syntetycznym. Dochody w ujęciu procentowym są znacznie 
wyŜsze od wydatków i jest to sytuacja korzystna. Powiedział, Ŝe tak to naleŜałoby ocenić, bo 
tak mówią cyfry. Zaznaczył, Ŝe niektóre tabele są dla niego niezrozumiałe i podał przykład 
tabelarycznego zestawienia naleŜności za I półrocze, bo nie wie, czy ogółem jest za I półrocze, 
czy za cały rok. Są w tej tabeli równieŜ zaległości i nie bardzo moŜe się w tym rozczytać. 
Prosił Panią Skarbnik o wyjaśnienie. Powiedział teŜ, Ŝe trochę wzbudzają w nim niepokój takie 
pozycje jak: dział „Działalność usługowa” (plany przestrzennego zagospodarowania,  
opracowania geodezyjne i kartograficzne, cmentarze), gdzie wykonanie wynosi 13%, 14%  
i 39%, dział „Transport i łączność”, w którym na drogach publicznych powiatowych i drogach 
publicznych gminnych wykonanie wynosi 10%, 31%. Jego zdaniem jest to źle, bo 
niezrealizowanie wydatków to niezrealizowanie dochodów. Powiedział, Ŝe jak coś mówi nie 
tak, to prosił Panią Skarbnik o wyprostowanie. Generalnie jednak naleŜy ocenić pozytywnie 
wykonanie budŜetu gminy za I półrocze 2007 r.  
 
Burmistrz Gminy Renata Pietkiewicz-Chmyłkowska powiedziała, iŜ nie zna opinii Komisji 
BudŜetowo-Gospodarczej na temat realizacji budŜetu, ale zwróciła wszystkim uwagę, Ŝeby 
pamiętali o tym, Ŝe jest to wykonanie budŜetu gminy za I półrocze. Inwestycje, które 
wzbudziły zaniepokojenie Przewodniczącego RM są inwestycjami, które się rozpoczynały,  
a teraz są w trakcie realizacji i ten wskaźnik będzie duŜo wyŜszy. Dochodzą nam dodatkowe 
kwoty na cmentarz, a trzeba pamiętać, Ŝe w początkowym okresie było zero pieniędzy na 
cmentarze wojenne, natomiast w tej chwili te pieniądze otrzymaliśmy i będą wprowadzone do 
budŜetu.. Tak, Ŝe nie ma nic w tym niepokojącego.  
Przypomniała, iŜ powiedzieliśmy sobie na początku kadencji, Ŝe przedstawiamy cyfry i fakty 
rzeczywiste oraz, Ŝe mówimy sobie o wszystkim bo naszym wspólnym celem jest wyjście  
z potęŜnego zadłuŜenia. Nie ma na myśli kredytów, które długie lata będziemy jeszcze spłacać. 
Podkreśliła, iŜ podejmowane działania powodują, Ŝe robimy małe kroczki do przodu.  
Jeśli chodzi o dodatki mieszkaniowe i stan zaniepokojenia Przewodniczącego RM  
o M-GOPS, to nie ma Ŝadnego problemu, bo aktualnie środki na te cele zostały zwiększone. 
Dodała, Ŝe w porządku dzisiejszej Sesji jest projekt uchwały w tym zakresie. 
 
Przewodniczący RM podziękował Pani Burmistrz za wyjaśnienie i zwrócił się do Komisji 
BudŜetowo-Gospodarczej o opinię. 
 
Przewodniczący Komisji BudŜetowo-Gospodarczej Ryszard Cywiński przedstawił opinię 
komisji w następującym brzmieniu: 
 
„Komisja BudŜetowo-Gospodarcza – analizując informację o przebiegu wykonania budŜetu 
gminy za I półrocze 2007 roku, uwzględniając wprowadzane zmiany do budŜetu gminy od dnia 
podjęcia uchwały zatwierdzającej budŜet – stwierdza, co następuje: 
 
1. Dochody budŜetu gminy wg uchwały budŜetowej wynosiły 23.454.677,01 zł, natomiast po 

zmianach 30.278.558,17 zł; nastąpił wzrost dochodów o kwotę 6.823.881,16 zł. 
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2. Wydatki wg uchwały zatwierdzającej budŜet wynosiły 23.148.703,33 zł, natomiast po 
zmianach  23.519.593,53 zł; nastąpił wzrost wydatków o kwotę 370.890,20 zł. 

 
3. Dochody budŜetowe na plan 30.278.558,17 zł wykonano w kwocie 20.633.686,44 zł,  

co stanowi 68,15%. 
W dochodach prawidłowo kształtują się działy: 
- Rolnictwo i łowiectwo 100,00%, 
- Gospodarka mieszkaniowa 59,17%, 
- Urzędy naczelnych organów władzy państwowej 50,04 %, 
- Dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i od innych jednostek 

nieposiadających osobowości prawnej 50,62 %, 
- RóŜne rozliczenia 60,00%, 
- Oświata i wychowanie 84,98%, 
- Pomoc społeczna 53,39 %, 
- Edukacyjna opieka wychowawcza 100,00%, 
- Gospodarka komunalna i ochrona środowiska 113,28 %, 
- Kultura fizyczna i sport 71,00 %. 
 
Nie wykonano dochodów w następujących działach: 
- Turystyka  0%, 
- Działalność usługowa  10,31%, 
- Administracja publiczna 35,29%, 
- Bezpieczeństwo publiczne  39,61%, 

 
Ponadto niektóre składniki, będące częścią składową działów, nie dają w sumie zbliŜonego 
do 50% wykonania zaplanowanych dochodów, np.: 

 
- w dziale 756 Dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i od innych jednostek 

nieposiadajacych osobowości prawnej, wpływy z opłaty miejscowej wynoszą 0%, 
podatek rolny – 37,12%, podatek leśny 22,60%, wpływy z opłaty eksploatacyjnej 0%, 
podatek dochodowy od osób prawnych 1,45%. 

 
4. Wydatki budŜetowe na plan 23.519.593,53 zł wykonano w kwocie 12.436.004,05 zł, co 

stanowi 52,88 %. 
 
Struktura wydatków jest dość poprawna, poza wyraźnymi przekroczeniami w kilku 
działach, a mianowicie: 
- w dziale 750 Administracja publiczna rozdział 75023 Urzędy gmin § 4010 

Wynagrodzenia osobowe pracowników – 70,59%, 
- w dziale 754 Bezpieczeństwo publiczne rozdział 75412 Ochotnicze straŜe poŜarne – 

78,37% i rozdział 75416 StraŜ Miejska § 4010 Wynagrodzenia osobowe pracowników 
– 68,67%. 

Tym niemniej pomimo przekroczenia wydatków w niektórych rozdziałach i paragrafach, 
nie spowodowały one przekroczenia wydatków sumując cały dział. 
 
Bardzo niskie wykonanie wydatków stwierdzono w dziale 710 Działalność usługowa,  
w którym zaplanowano środki na zadania z zakresu planowania przestrzennego, bowiem na 
plan 161.100,75 zł wydatkowano środki w kwocie 21.226,33 zł, co stanowi 13,18%. 
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5. Wydatki inwestycyjne na plan 2.226.100,39 zł wykonano w wysokości 1.396.918,89 zł, co 
stanowi 62,8 %. 

 
6. Zobowiązania na koniec I półrocza 2007 r. wynosiły 1.106.763,56 zł, w tym zobowiązania 

wymagalne 631.808,48zł.  
 
7. Analizując sprawozdania z wykonania budŜetów przez jednostki budŜetowe oraz jednostki 

sektora samorządowego, Komisja nie wniosła uwag do sprawozdań złoŜonych przez 
placówki oświatowe, Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej oraz Miejską 
Bibliotekę Publiczną w Bornem Sulinowie.  
Natomiast zauwaŜono znaczne przekroczenia w zakresie przychodów osiągniętych  
w I półroczu br. przez Centrum Kultury i Rekreacji w Bornem Sulinowie, jak równieŜ 
poniesionych kosztów przez tę jednostkę. 
Przychody z tytułu wpływów z usług na plan za 6 miesięcy w kwocie 40.000,-zł wykonano 
w wysokości 93.294,28 zł, co stanowi 116% udziału w przychodach ogółem. 
Natomiast w zakresie poniesionych kosztów stwierdzono znaczne przekroczenie  
w pozycji dotyczącej zawierania umowy-zlecenia i o dzieło, bowiem plan na I półrocze br. 
w kwocie 6.000,-zł wykonano w wysokości 17.662,40 zł, co stanowi 147%. 

 
Reasumując Komisja BudŜetowo-Gospodarcza przyjęła informację o przebiegu wykonania 
budŜetu Gminy Borne Sulinowo za I półrocze 2007 r.”. 
 
Opinia pisemna stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
Przewodniczący RM podziękował za przedstawienie opinii i zwrócił się do radnych  
z zapytaniem, czy mają uwagi odnośnie wypowiedzi oraz sprawozdania. 
 
Uwag nie zgłoszono.  
 
Rada Miejska przyjęła do wiadomości informacj ę o przebiegu wykonania budŜetu Gminy 
Borne Sulinowo za I półrocze 2007 r. 
PowyŜsza informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Przewodniczący RM przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad pn. „Informacja 
o przebiegu prac inwestycyjnych prowadzonych na terenie Gminy Borne Sulinowo, przyjętych 
w budŜecie gminy na 2007 rok”. 
 
 
Ad.11) 
 
Przewodniczący RM powiedział, Ŝe radni otrzymali wyczerpującą informację na temat prac 
inwestycyjnych prowadzonych na terenie Gminy Borne Sulinowo. 
PowyŜsza informacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
Po tym zapytał, czy są uwagi do przedstawionego materiału. 
 
Przewodniczący Komisji BudŜetowo-Gospodarczej Ryszard Cywiński przedstawił opinię 
komisji na temat funkcjonowania placówek oświatowych podległych Gminie Borne Sulinowo 
oraz przebiegu prac inwestycyjnych prowadzonych na terenie gminy o następującej treści: 

 



 14 

„Komisja BudŜetowo-Gospodarcza na posiedzeniu w dniu 26 września 2007 r. 
analizowała funkcjonowanie placówek oświatowych podległych gminie Borne Sulinowo  
i stan ich przygotowania do nowego roku szkolnego 2007/2008 oraz zapoznała się  
z informacją o przebiegu prac inwestycyjnych prowadzonych na terenie Gminy Borne 
Sulinowo. 

 
Komisja stwierdza, Ŝe materiał pisemny w zakresie funkcjonowania placówek 

oświatowych został przygotowany bardzo przejrzyście i uwzględnia pełną informację o stanie 
oświaty w Gminie Borne Sulinowo.  

Analizując przedłoŜone dane stwierdzono znaczne dysproporcje pomiędzy 
wynagrodzeniami pracowników administracji i obsługi Zespołu Szkół w Łubowie  
a pozostałymi placówkami. Zdaniem komisji nie powinny być tak duŜe róŜnice  
w wynagrodzeniach osób zatrudnionych na tych samych stanowiskach; w niektórych 
przypadkach osiągają prawie 50%.  
Zaniepokojenie budzą równieŜ potrzeby remontowe w budynkach szkół, co wiąŜe się  
z potrzebą zaplanowania środków finansowych w budŜecie gminy na rok przyszły i lata 
następne. Jednocześnie komisja uwaŜa za konieczne wykonanie niezbędnych prac 
remontowych jeszcze w tym roku, Ŝeby nie pogorszyć obecnego stanu technicznego obiektów, 
zwłaszcza zabezpieczenia dachów przed zaciekami. 

 
Po zapoznaniu się z informacją na temat prac inwestycyjnych prowadzonych na terenie 

gminy Komisja stwierdza, Ŝe realizowane zadania są zgodne z planem inwestycji przyjętym  
w budŜecie gminy na 2007 rok. 
Większość tytułów inwestycyjnych stanowi kontynuację zadań z lat poprzednich. Zadania te  
w większości zostały zrealizowane pod względem rzeczowo-finansowym, bądź są w trakcie 
realizacji. Ze względu na trudną sytuację finansową gminy, spowodowaną spłatą zaległości  
z lat poprzednich, nie prowadzi się większych inwestycji, które w znaczący sposób 
poprawiłyby wizerunek gminy i przyczyniły się do jej znacznego rozwoju.” 
 
Opinia pisemna komisji stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
Po przedstawieniu opinii radny Ryszard Cywiński powiedział, Ŝe w przygotowanym materiale 
odnośnie funkcjonowania placówek oświatowych w większości szkół dyrektorzy wykazali 
potrzebę usunięcia przecieków dachów. Dlatego zdaniem komisji naleŜy zadziałać niczym 
pogotowie i na ten cel muszą znaleźć się środki, bo później moŜe być zdecydowanie droŜej. 
 
Przewodniczący RM zwrócił uwagę, Ŝe aktualnie omawiamy punkt dotyczący prowadzonych 
inwestycji na terenie gminy, ale uzyskano teŜ opinię o funkcjonowaniu oświaty w gminie 
Borne Sulinowo. Po tym zapytał, czy są jakieś uwagi. 
 
Uwag nie zgłoszono. 
 
Rada Miejska przyjęła do wiadomości i zaakceptowała informację o przebiegu prac 
inwestycyjnych prowadzonych na terenie Gminy Borne Sulinowo. 
 
Przewodniczący RM przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad pn. 
„Funkcjonowanie placówek oświatowych podległych gminie, w tym: zabezpieczenie kadr, 
warunki lokalowe i wyposaŜenie, dowóz uczniów, doŜywianie i prognozy demograficzne”. 
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Ad.12) 
 
Przewodniczący RM powiedział, Ŝe temat jest szeroki, sprawozdania są sprawozdaniami, 
niektóre rzeczy nie są ujmowane w tych sprawozdaniach i wymagałoby to rozpoznania sytuacji 
na miejscu. Poinformował, Ŝe przeczytał sprawozdanie i potrzeby szkoły w Łubowie, które go 
trochę przeraŜa, bo z tego co jest napisane wynika, Ŝe ta szkoła w ogóle do eksploatacji się nie 
nadaje. Ogrzewanie jest niedobre, dach niedobry, ściany niedobre, kuchnia niedobra,  
w związku z tym - jak z tego wybrnąć. Dlatego uwaŜa, Ŝe powinno się zobaczyć na miejscu, 
jak to wygląda.  
Po tym prosił o zabieranie głosu. 
 
Radny Dariusz Czerniawski powiedział, Ŝe materiały odnośnie funkcjonowania oświaty zostały 
bardzo dobrze przygotowane i zawierają duŜo informacji. To co go zaniepokoiło, to spadająca 
w niektórych szkołach liczba uczniów w perspektywie przyszłego roku i lat następnych. 
Podkreślił, Ŝe ten fakt bezpośrednio dotyka nas finansowo i powoduje pewne skutki. Aby 
utrzymać stan jaki jest w tej chwili, koszty trzeba będzie zwiększać. Zaniepokoił go wskaźnik 
dotyczący średniej liczby uczniów w oddziałach, który w niektórych szkołach jest znacznie 
niŜszy niŜ w szkole w Bornem Sulinowie, a więc subwencja oświatowa teŜ będzie 
zdecydowanie mniejsza i tego musimy mieć świadomość przy ustalaniu przyszłorocznego 
budŜetu. Dlatego pyta, skąd wziąć dodatkowe środki, Ŝeby oświata funkcjonowała normalnie  
i w sposób prawidłowy. Jak patrzy na szkołę w Jeleniu czy gimnazjum w Silnowie, to tymi 
szkołami  jest trochę zaniepokojony i rodzi się pytanie, jak w perspektywie czasowej rozwiązać 
ten problem, by te szkoły mogły funkcjonować i jak to sfinansować.  
 
Radna Jolanta Kuszmar stwierdziła, Ŝe trochę niezrozumiała tonu wypowiedzi 
Przewodniczącego RM Grzegorza Natkańskiego odnośnie stanu szkół. Zrozumiała zarzut jako 
coś, co jest spowodowane uŜytkowaniem, czy teŜ jest to wina uczniów. JeŜeli szkoły ciekną - 
wyczuła taki sarkazm z głosu radnego Natkańskiego - nie wie, czy jest to wina tych co 
zgłaszają, czy teŜ jest to spowodowane tym, Ŝeby jakieś podstawowe warunki zapewnić  
i spowodować, aby nie pogłębiały się złe rzeczy, jeŜeli chodzi o stan techniczny. Odnośnie 
budynku nowej szkoły w Łubowie powiedziała, Ŝe był tam jakiś kierownik budowy i komisja 
odbierająca stan techniczny budynku (ogrzewanie, okna, kanalizacja). Wie, Ŝe były uwagi, bo 
były ciągle poprawki, ale do dzisiejszego dnia nie zostało doprowadzone do stanu, jaki 
powinien być po zakończeniu robót budowlanych. 
 
Przewodniczący RM powiedział, iŜ jemu chodziło o przejrzenie tego stanu na miejscu, jak ta 
sprawa wygląda. Według stanu przedstawionego w sprawozdaniu ta szkoła wymaga 
natychmiastowego duŜego remontu. Dlatego zasugerował, aby temu się przyjrzeć i nikogo on 
niczym nie obciąŜa i nie mówił, Ŝe ktoś jest temu winny. 
 
Burmistrz Gminy Renata Pietkiewicz-Chmyłkowska powiedziała, Ŝe temat funkcjonowania  
szkół jest nam bardzo bliski i znany. Inwestycje czynione w szkołach naleŜą zawsze do 
inwestycji najskromniejszych, bo często mówi się: jakoś sobie szkoły poradzą. Potrzeby 
natomiast są ogromne. Szkołę w Łubowie wizytowała z całym referatem inwestycji i zastępcą  
i znają jej potrzeby. Potrzebne są ogromne środki. Część zadań Urząd zamierza załatwić przy 
okazji realizowania projektu termomodernizacji. Poinformowała, Ŝe podpisano juŜ umowę na 
projektowanie. Nie mówi o wnętrzach, o salach i o dbałości o nie. Istnieje pilna konieczność, 
aby Radni bardzo dokładnie zapoznali się z potrzebami naszej Gminnej oświaty. 
Zaproponowała objazd naszych szkół bo wtedy wiemy, o czym mówimy. Prosi tylko  
o uzgodnienie terminu. Sprawą bardzo waŜną jest niŜ demograficzny. Kwoty subwencji 
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najczęściej maleją, bo zaleŜą od liczby uczniów, natomiast zadania i koszty utrzymania szkół 
nie zmniejszają się. Zwracając się do radnych prosiła, aby jadąc do szkoły w Jeleniu zwrócili 
uwagę na atmosferę tej szkoły a zwłaszcza na to, jakie oprócz nauczania wspaniałe zadania na 
rzecz małych dzieci ta szkoła realizuje. Stwierdziła, Ŝe będzie ostatnią osobą, która – mimo, Ŝe 
będzie musiała dopłacać z budŜetu – będzie tymczasem za likwidacją szkoły w Jeleniu. 
Powiedziała, iŜ wydaje jej się, Ŝe naleŜy przeczekać jeszcze jakiś czas bo niebawem nadejdzie 
taki niŜ i wtedy rzeczywiście nie będzie sensu utrzymywać szkoły, gdyŜ nie będziemy 
prowadzić oddziałów 4-osobowych albo oddziałów łączonych. Na dzień dzisiejszy, likwidacja 
szkoły wyrządziłaby największą krzywdę dzieciom.  
 
Radny Dariusz Czerniawski powiedział, Ŝe jest pełen uznania dla szkół w Silnowie i w Jeleniu, 
bo imponujące jest to, co tam się dzieje w takiej mizerii finansowej. Przyznał, Ŝe poruszył 
problem finansowania w perspektywie wieloletniej tych szkół dlatego, Ŝeby sołtysi nie mieli 
potem pretensji, iŜ brakuje np. na drogi, bo trzeba dać na szkoły, i Ŝe budŜet będzie tak 
konstruowany, iŜ priorytetem będzie utrzymanie szkół i z czegoś trzeba będzie zrezygnować. 
Przypomniał, iŜ ta Rada od początku mówiła, Ŝe szkoły są bardzo waŜne. Powiedział, Ŝe 
likwidacja szkoły to skutek bardzo negatywny dla danej miejscowości. Subwencja będzie  
w efekcie maleć i trzeba będzie znaleźć dodatkowe środki, Ŝeby te szkoły mogły dalej 
normalnie funkcjonować. 
 
Radny Dariusz Skiba poruszył temat uczniów w szkołach, bo szkoła ma uczyć i wychowywać 
– obok rodziców. Powiedział, Ŝe to co nagminnie ma miejsce w szkołach, to naduŜywanie 
tytoniu przez uczniów. W związku z tym zaproponował, Ŝeby tym tematem zajęła się StraŜ 
Miejska, tj. spisała sobie przerwy w szkołach i sprawdziła w niektórych miejscach ten fakt. 
Podał przykład z dnia dzisiejszego jak jechał na sesję, a kilku chłopaków na przerwie za salą 
gimnastyczną paliło papierosy. 
 
Przewodniczący RM powiedział, Ŝe jest to odwieczny problem i my tego nie rozwiąŜemy, bo 
nie mamy teŜ przygotowania, Ŝeby z tym problemem walczyć. Dodał, Ŝe kadra nauczycielska 
jest bardziej przygotowana do tego, ale jako problem sygnalizujemy. Po tym zapytał, czy 
jeszcze na temat oświaty ktoś chciałby zabrać głos. 
 
Głosu nie zabierano. 
 
Przewodniczący RM oświadczył, Ŝe Rada Miejska przyjęła do wiadomości informacj ę na 
temat działalności placówek oświatowych na terenie Gminy Borne Sulinowo. 
 
Przedmiotowa informacja stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Przewodniczący RM przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad pn. 
„Sprawozdania  komisji Rady Miejskiej z prowadzonej działalności w I półroczu 2007 r.”. 
 
W trakcie trwania Sesji obrady opuścił 1 radny – aktualnie w Sesji uczestniczyło 13 radnych. 
 
 
Ad.13) 
 
Przewodniczący RM zwrócił się do przewodniczących komisji o przedstawienie sprawozdań  
z prowadzonej działalności za I półrocze 2007 r. 
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Sprawozdania komisji Rady Miejskiej z prowadzonej działalności w I półroczu 2007 r. 
przedstawili: 
 
1. Przewodniczący komisji Mariusz Gorgol przeczytał sprawozdanie Komisji Rewizyjnej, 

które stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
2. Przewodniczący komisji Ryszard Cywiński przeczytał sprawozdanie Komisji BudŜetowo-

Gospodarczej, które stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
3. Radna Jolanta Kuszmar w imieniu Przewodniczącej komisji Magdaleny Bardua przeczytała 

sprawozdanie Komisji Rozwoju, które stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 
Przewodniczący RM zapytał, czy są uwagi do sprawozdań. 
 
Uwag nie zgłoszono.  
 
Przewodniczący RM oświadczył, Ŝe sprawozdania komisji Rady Miejskiej w Bornem 
Sulinowie z prowadzonej działalności w I półroczu 2007 r. przyjęto do wiadomości.  
 
Po tym przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad pn. „Wybory ławników do 
Sądu Rejonowego w Szczecinku”. 
 
 
Ad.14) 
 
Przewodniczący RM zwrócił się do przedstawiciela Zespołu Opiniującego kandydatów na 
ławników o przedstawienie opinii o zgłoszonych kandydatach. 
 
Radna Jolanta Kuszmar (członek Zespołu Opiniującego) przeczytała opinię o zgłoszonych 
kandydatach na ławników do Sądu Rejonowego i Sądu Pracy w Szczecinku. 
 
PowyŜsza opinia stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
 
Z przedstawionej opinii wynikało, Ŝe Rada Miejska ma wybrać po 1 ławniku do Sądu 
Rejonowego i do Sądu Pracy w Szczecinku. 
Do Sądu Rejonowego zgłoszono 5 kandydatur: Remigiusza Pęczka, Krzysztofa Witka, Mariolę 
Dębczyńską, Sławomira Miszkiela i Alicję Wójcik. 
Do Sądu Rejonowego zgłoszono jedną kandydaturę – Krystyny Grendus. 
 
Po przedstawieniu opinii Przewodniczący RM zwrócił się do radnych o podanie 3 kandydatur 
do komisji skrutacyjnej, która zajmie się przeprowadzeniem tajnego głosowania w wyborach 
ławników do Sądu Rejonowego i Sądu Pracy w Szczecinku. 
 
Zgłoszono trzy kandydatury do komisji skrutacyjnej: Zbigniewa Maltańskiego, Jolantę 
Kuszmar i Halinę Jakrzewską. 
 
Przewodniczący RM poddał pod głosowanie zgłoszony skład komisji skrutacyjnej: 
- za głosowało 13 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
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Po tym stwierdził, Ŝe Rada Miejska jednogłośnie powołała komisję skrutacyjną  
w składzie: Zbigniew Maltański, Jolanta Kuszmar i Halina Jakrzewska. 
 
W dalszej kolejności komisja skrutacyjna rozdała kartki do głosowania z wypisanymi 
nazwiskami kandydatów na ławników do Sądu Rejonowego i Sądu Pracy oraz jeszcze raz 
wyjaśniła zasady głosowania informując, Ŝe wybieramy po jednym ławniku do Sądu 
Rejonowego i do Sądu Pracy w Szczecinku. 
 
Po dokonanym akcie głosowania komisja skrutacyjna zebrała kartki do urny i udała się do 
pomieszczenia obok celem ukonstytuowania się oraz przeliczenia głosów i sporządzenia 
protokołów z przeprowadzonych wyborów ławników. 
 
Przewodniczący RM ogłosił przerwę (przerwa trwała od godz. 11.30 do godz. 11.50). 
 
Po przerwie. 
 
Przewodniczący RM zwrócił się do komisji skrutacyjnej o przedstawienie protokołów  
z przeprowadzonego tajnego głosowania w wyborach ławników. 
 
Radna Jolanta Kuszmar (przewodnicząca komisji skrutacyjnej) zapoznała z treścią protokołów 
z obliczenia głosów w głosowaniu w wyborach jednego ławnika do Sądu Rejonowego  
w Szczecinku oraz w wyborach jednego ławnika do Sądu Rejonowego Sądu Pracy  
w Szczecinku.  
Z protokołów wynikało, Ŝe na ławnika do Sądu Rejonowego wybrano Panią Mariolę 
Dębczyńską, natomiast na ławnika do Sądu Rejonowego Sądu Pracy wybrano Panią Krystynę 
Grendus. 
PowyŜsze protokoły wraz z kartkami do głosowania stanowią załączniki nr 14 i nr 15 do 
niniejszego protokołu. 
 
Po akcie wyboru ławników Przewodniczący RM przeczytał treść projektu uchwały w sprawie 
wyboru ławników na kadencję 2008-2011, uwzględniający imiona i nazwiska ławników 
wybranych w głosowaniu tajnym: 
- za głosowało 13 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Uchwała Nr XII/109/2007 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 września 2007 r. 
w sprawie wyboru ławników na kadencję 2008-2011 została podjęta i stanowi załącznik 
nr 16 do protokołu. 
 
 
Ad.15) 
Podjęcie uchwał. 
 
15.1 
 
Wiceprzewodniczący RM Dariusz Czerniawski przeczytał projekt uchwały w sprawie zbycia 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. zbycia lokalu mieszkalnego 
nr 7 w budynku nr 30A przy Al.Niepodległości w Bornem Sulinowie, połoŜonego na działce nr 
53/2 o pow. 0,2289 ha). 
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Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
- za głosowało 13 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Uchwała Nr XII/110/2007 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 września 2007 r. 
w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została 
podjęta i stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
 
15.2 
 
Wiceprzewodnicząca RM ElŜbieta Niepelt przeczytała projekt uchwały w sprawie zbycia 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. zbycia lokalu mieszkalnego 
nr 9 w budynku nr 3C przy Al.Niepodległości w Bornem Sulinowie, połoŜonego na działce nr 
4/6 o pow. 0,2425 ha). 
 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
- za głosowało 13 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Uchwała Nr XII/111/2007 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 września 2007 r. 
w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została 
podjęta i stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
 
15.3 
 
Wiceprzewodniczący RM Dariusz Czerniawski przeczytał projekt uchwały w sprawie zbycia 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. zbycia lokalu mieszkalnego 
nr 5 w budynku nr 26 przy ul. Kościuszki w Łubowie, połoŜonego na działce nr 244 o pow. 
0,0500 ha). 
 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
- za głosowało 13 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Uchwała Nr XII/112/2007 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 września 2007 r. 
w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została 
podjęta i stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
 
15.4 
 
Wiceprzewodnicząca RM ElŜbieta Niepelt przeczytała projekt uchwały w sprawie zbycia 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. zbycia nieruchomości 
zabudowanej przy ul. Wodociągowej w Bornem Sulinowie, połoŜonej na działce  
nr 89/181 o pow. 0,5050 ha). 
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Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
- za głosowało 13 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Uchwała Nr XII/113/2007 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 września 2007 r. 
w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została 
podjęta i stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 
 
15.5 
 
Wiceprzewodniczący RM Dariusz Czerniawski przeczytał projekt uchwały w sprawie zbycia 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. zbycia nieruchomości 
niezabudowanej w Bornem Sulinowie, połoŜonej na działce nr 1/187 o pow. 0,0157 ha). 
 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
- za głosowało 13 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Uchwała Nr XII/114/2007 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 września 2007 r. 
w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została 
podjęta i stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 
 
15.6 
 
Wiceprzewodnicząca RM ElŜbieta Niepelt przeczytała projekt uchwały w sprawie zbycia 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. zbycia nieruchomości 
zabudowanej w Bornem Sulinowie, połoŜonej na działce nr 7/365 o pow. 0,2021 ha). 
 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
- za głosowało 13 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Uchwała Nr XII/115/2007 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 września 2007 r. 
w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została 
podjęta i stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 
 
15.7 
 
Przed przystąpieniem do głosowania nad projektem uchwały w sprawie zbycia nieruchomości 
połoŜonej w Łubowie oznaczonej działką nr 261, głos zabrał radny Mariusz Gorgol. 
Powiedział, Ŝe przedmiotowa działka połoŜona jest nad jeziorem, a w uzasadnieniu napisano, 
iŜ w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego przeznaczona jest na cele rolne. 
Jeśli działka ta miałaby być sprzedana za wyŜszą kwotę, to w uzasadnieniu winien być zapis, 
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Ŝe ta działka zostanie zbyta nie po cenach rolnych, tylko po cenach komercyjnych. W tym 
przypadku nie ma takiego zapisu i nie jest przekonany, Ŝe taka cena zostanie uzyskana. Jego 
zdaniem uzasadnienie jest niekompletne i powinno być uzupełnione. 
 
Burmistrz Gminy Renata Pietkiewicz-Chmyłkowska na wstępie stwierdziła, Ŝe uzasadnienie 
jest kompletne. Przedmiotowa działka jest rzeczywiście rolna i jest jej znana. Poinformowała, 
iŜ rozmawiała w tej sprawie z sołtysem Sołectwa Łubowo i jednocześnie radnym tej 
miejscowości. JeŜeli ta działka faktycznie miałaby zostać zbyta w cenie działki rolnej, to 
praktycznie gminie nie opłaca się jej sprzedawać, bo kiedyś jak będzie zmieniony plan 
mogłaby być sprzedana jako budowlana za większą cenę. Powiedziała, iŜ podjęcie tej uchwały 
nie oznacza, Ŝe ona jest przygotowana juŜ i natychmiast do sprzedaŜy. Albo działkę tę 
wycenimy na tyle, Ŝe dostaniemy za nią dobre pieniądze – na co nie liczy, albo wycofamy ze 
sprzedaŜy. 
 
Zastępca Burmistrza Bogdan Korpal powiedział, Ŝe cena tej działki (takie są ustalenia  
z Kierownikiem Referatu Nieruchomości i Rolnictwa) przy ogłoszeniu do sprzedaŜy będzie 
wyŜsza niŜ cena wynikająca z wyceny. 
 
Burmistrz Gminy Renata Pietkiewicz-Chmyłkowska powiedziała, Ŝe ta działka jako rolna 
uzyska śmieszną cenę, ale moŜe być i tak, Ŝe na przetargu uzyska cenę wyŜszą niŜ operat;  
w tej chwili jeszcze operatu nie ma. Mechanizm sprzedaŜy jest taki, Ŝe jak jest działka 
atrakcyjna to oferenci najczęściej dąŜą do tego, aby kupować ją w II przetargu licząc, Ŝe kupią 
ją po obniŜonej do połowy cenie. Podkreśliła, Ŝe na taką sytuację się nie godzi. Jest za tym aby 
w takich sytuacjach przetarg uniewaŜniać i za pół roku znów ją kierować do przetargu, 
Kończąc stwierdziła, Ŝe jest to decyzja radnych. 
 
Radny Ryszard Cywiński powiedział, iŜ jego zdaniem nie ma sensu, Ŝeby ta działka dalej 
leŜała na pusto, tym bardziej, Ŝe zmiany planu zagospodarowania przestrzennego będzie albo 
nie będzie w ciągu najbliŜszych lat. Jako przewodniczący Komisji BudŜetowo-Gospodarczej 
zwrócił się z prośbą o podanie informacji dla komisji na temat ceny wyceny i ceny 
wywoławczej przedmiotowej działki w momencie ogłoszenia przetargu. 
 
Więcej głosu nie zabierano. 
 
Przewodniczący RM zwrócił się do Wiceprzewodniczącego RM o przeczytanie treści projektu 
przedmiotowej uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący RM Dariusz Czerniawski przeczytał treść projektu uchwały w sprawie 
zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości 
niezabudowanej w m. Łubowo, oznaczonej działką nr 261 o pow. 0,2600 ha). 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
- za głosowało 11 radnych,  
- przeciw nie głosował Ŝaden radny, 
- wstrzymało się od głosu 2 radnych. 
 
Uchwała Nr XII/116/2007 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 września 2007 r. 
w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została 
podjęta i stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 
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15.8 
 
Wiceprzewodnicząca RM ElŜbieta Niepelt przeczytała projekt uchwały w sprawie zbycia 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. zbycia nieruchomości 
niezabudowanej w Łubowie, połoŜonej na działce nr 325/3 o pow. 0,1900 ha). 
 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
- za głosowało 12 radnych, 
- przeciw nie głosował Ŝaden radny, 
- wstrzymał się od głosu 1 radny. 
 
Uchwała Nr XII/117/2007 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 września 2007 r. 
w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została 
podjęta i stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 
 
 
15.9 
 
Wiceprzewodniczący RM Dariusz Czerniawski przeczytał projekt uchwały w sprawie zbycia 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. zbycia nieruchomości 
niezabudowanej w Unieminie, połoŜonej na działce nr 35/4 o pow. 0,0277 ha). 
 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
- za głosowało 13 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Uchwała Nr XII/118/2007 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 września 2007 r. 
w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została 
podjęta i stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 
 
 
15.10 
 
Wiceprzewodnicząca RM ElŜbieta Niepelt przeczytała projekt uchwały w sprawie zbycia 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. zbycia nieruchomości 
zabudowanej w Piławie, połoŜonej na działce nr 139/12 o pow. 0,0893 ha). 
 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
- za głosowało 13 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Uchwała Nr XII/119/2007 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 września 2007 r. 
w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została 
podjęta i stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 
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15.11 
 
Wiceprzewodniczący RM Dariusz Czerniawski przeczytał projekt uchwały w sprawie 
nieodpłatnego nabycia przez Gminę Borne Sulinowo nieruchomości stanowiącej własność 
Skarbu Państwa (dot. nabycia nieruchomości niezabudowanej w Kragach, oznaczonej działką 
nr 191/1 o pow. 1,5600 ha). 
 
Przewodniczący RM powiedział, iŜ uchwała dotyczy nabycia nieruchomości o duŜej 
powierzchni i prosił o wyjaśnienie. 
 
Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa Aneta Lisowska wyjaśniła, Ŝe 
ta uchwała i kolejne dotyczą komunalizacji na mienie gminy nieruchomości, które aktualnie są 
w zasobach państwowych. Generalnie przyjęto zasadę, Ŝe grunty rolne przejmuje Agencja, 
natomiast grunty inne (przemysłowe, składy) komunalizuje gmina. Przedmiotową działkę 
komunalizujemy w celu zaspokojenia potrzeb mieszkańców gminy. 
 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
- za głosowało 13 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Uchwała Nr XII/120/2007 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 września 2007 r. 
w sprawie nieodpłatnego nabycia przez Gminę Borne Sulinowo nieruchomości 
stanowiącej własność Skarbu Państwa została podjęta i stanowi załącznik nr 27 do 
protokołu. 
 
15.12 
 
Wiceprzewodnicząca RM ElŜbieta Niepelt przeczytała projekt uchwały w sprawie 
nieodpłatnego nabycia przez Gminę Borne Sulinowo nieruchomości stanowiącej własność 
Skarbu Państwa (dot. nabycia nieruchomości niezabudowanej w Juchowie, oznaczonej działką 
nr 129/1 o pow. 0,4035 ha). 
 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
- za głosowało 13 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Uchwała Nr XII/121/2007 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 września 2007 r. 
w sprawie nieodpłatnego nabycia przez Gminę Borne Sulinowo nieruchomości 
stanowiącej własność Skarbu Państwa została podjęta i stanowi załącznik nr 28 do 
protokołu. 
 
15.13 
 
Wiceprzewodniczący RM Dariusz Czerniawski przeczytał projekt uchwały w sprawie 
nieodpłatnego nabycia przez Gminę Borne Sulinowo nieruchomości stanowiącej własność 
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Skarbu Państwa (dot. nabycia nieruchomości niezabudowanej w Juchowie, oznaczonej działką 
nr 95/5 o pow. 0,0400 ha). 
 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
- za głosowało 13 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Uchwała Nr XII/122/2007 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 września 2007 r. 
w sprawie nieodpłatnego nabycia przez Gminę Borne Sulinowo nieruchomości 
stanowiącej własność Skarbu Państwa została podjęta i stanowi załącznik nr 29 do 
protokołu. 
 
15.14 
 
Wiceprzewodnicząca RM ElŜbieta Niepelt przeczytała projekt uchwały w sprawie 
nieodpłatnego nabycia przez Gminę Borne Sulinowo nieruchomości stanowiącej własność 
Skarbu Państwa (dot. nabycia nieruchomości niezabudowanej w Unieminie, oznaczonej 
działką nr 123 o pow. 0,1600 ha). 
 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
- za głosowało 13 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Uchwała Nr XII/123/2007 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 września 2007 r. 
w sprawie nieodpłatnego nabycia przez Gminę Borne Sulinowo nieruchomości 
stanowiącej własność Skarbu Państwa została podjęta i stanowi załącznik nr 30 do 
protokołu. 
 
15.15 
 
Wiceprzewodniczący RM Dariusz Czerniawski przeczytał projekt uchwały w sprawie 
nieodpłatnego nabycia przez Gminę Borne Sulinowo nieruchomości stanowiącej własność 
Skarbu Państwa (dot. nabycia nieruchomości niezabudowanej w Przyjezierzu, oznaczonej 
działką nr 134 o pow. 0,0200 ha). 
 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
- za głosowało 13 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Uchwała Nr XII/124/2007 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 września 2007 r. 
w sprawie nieodpłatnego nabycia przez Gminę Borne Sulinowo nieruchomości 
stanowiącej własność Skarbu Państwa została podjęta i stanowi załącznik nr 31 do 
protokołu. 
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15.16 
 
Wiceprzewodnicząca RM ElŜbieta Niepelt przeczytała projekt uchwały w sprawie 
nieodpłatnego nabycia przez Gminę Borne Sulinowo nieruchomości stanowiącej własność 
Skarbu Państwa (dot. nabycia nieruchomości niezabudowanej w Rakowie, oznaczonej działką 
nr 96 o pow. 0,1860 ha). 
 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
- za głosowało 13 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Uchwała Nr XII/125/2007 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 września 2007 r. 
w sprawie nieodpłatnego nabycia przez Gminę Borne Sulinowo nieruchomości 
stanowiącej własność Skarbu Państwa została podjęta i stanowi załącznik nr 32 do 
protokołu. 
 
15.17 
 
Wiceprzewodniczący RM Dariusz Czerniawski przeczytał projekt uchwały w sprawie 
nieodpłatnego nabycia przez Gminę Borne Sulinowo nieruchomości stanowiącej własność 
Skarbu Państwa (dot. nabycia nieruchomości niezabudowanej w Piławie, oznaczonej działką  
nr 146/1 o pow. 0,0462 ha). 
 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
- za głosowało 13 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Uchwała Nr XII/126/2007 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 września 2007 r. 
w sprawie nieodpłatnego nabycia przez Gminę Borne Sulinowo nieruchomości 
stanowiącej własność Skarbu Państwa została podjęta i stanowi załącznik nr 33 do 
protokołu. 
 
 
15.18 
 
Wiceprzewodnicząca RM ElŜbieta Niepelt przeczytała projekt uchwały w sprawie 
nieodpłatnego nabycia przez Gminę Borne Sulinowo nieruchomości stanowiącej własność 
Skarbu Państwa (dot. nabycia nieruchomości niezabudowanej w Silnowie, oznaczonej działką 
nr 48/1 o pow. 0,0500 ha). 
 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
- za głosowało 13 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 



 26 

Uchwała Nr XII/127/2007 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 września 2007 r. 
w sprawie nieodpłatnego nabycia przez Gminę Borne Sulinowo nieruchomości 
stanowiącej własność Skarbu Państwa została podjęta i stanowi załącznik nr 34 do 
protokołu. 
 
15.19 
 
Wiceprzewodniczący RM Dariusz Czerniawski przeczytał projekt uchwały w sprawie 
nieodpłatnego nabycia przez Gminę Borne Sulinowo nieruchomości stanowiącej własność 
Skarbu Państwa (dot. nabycia nieruchomości niezabudowanej w Śmiadowie, oznaczonej 
działką nr 29 o pow. 0,4300 ha). 
 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
- za głosowało 13 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Uchwała Nr XII/128/2007 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 września 2007 r. 
w sprawie nieodpłatnego nabycia przez Gminę Borne Sulinowo nieruchomości 
stanowiącej własność Skarbu Państwa została podjęta i stanowi załącznik nr 35 do 
protokołu. 
 
15.20 
 
Wiceprzewodnicząca RM ElŜbieta Niepelt przeczytała projekt uchwały w sprawie 
nieodpłatnego nabycia przez Gminę Borne Sulinowo nieruchomości stanowiącej własność 
Skarbu Państwa (dot. nabycia nieruchomości niezabudowanej w m. Łączno, oznaczonej 
działką nr 29/4 o pow. 0,9069 ha). 
 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
- za głosowało 13 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Uchwała Nr XII/129/2007 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 września 2007 r. 
w sprawie nieodpłatnego nabycia przez Gminę Borne Sulinowo nieruchomości 
stanowiącej własność Skarbu Państwa została podjęta i stanowi załącznik nr 36 do 
protokołu. 
 
15.21 
 
Wiceprzewodniczący RM Dariusz Czerniawski przeczytał projekt uchwały w sprawie 
nieodpłatnego nabycia przez Gminę Borne Sulinowo nieruchomości stanowiącej własność 
Skarbu Państwa (dot. nabycia nieruchomości niezabudowanej w Jeleniu, oznaczonej działką  
nr 200 o pow. 0,0996 ha). 
 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
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Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
- za głosowało 13 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Uchwała Nr XII/130/2007 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 września 2007 r. 
w sprawie nieodpłatnego nabycia przez Gminę Borne Sulinowo nieruchomości 
stanowiącej własność Skarbu Państwa została podjęta i stanowi załącznik nr 37 do 
protokołu. 
 
15.22 
 
Przewodniczący RM powiedział, iŜ radni otrzymali projekt uchwały w sprawie wprowadzenia 
zmian w budŜecie Gminy Borne Sulinowo na 2007 rok i zapoznał z jej treścią. 
Po tym zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 
 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
- za głosowało 13 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Uchwała Nr XII/131/2007 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 września 2007 r. 
w sprawie wprowadzenia zmian w budŜecie Gminy Borne Sulinowo na 2007 rok została 
podjęta i stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 
 
 
15.23 
 
Przewodniczący RM przeczytał projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr V/29/2007 Rady 
Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 7 marca 2007 r. w sprawie uchwalenia budŜetu Gminy 
Borne Sulinowo na 2007 rok i poddał ją pod głosowanie: 
- za głosowało 13 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Uchwała Nr XII/132/2007 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 września 2007 r. 
zmieniająca uchwałę Nr V/29/2007 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 7 marca 
2007 r. w sprawie uchwalenia budŜetu Gminy Borne Sulinowo na 2007 rok została 
podjęta i stanowi załącznik nr 39 do protokołu. 
 
 
15.24 
 
Przewodniczący RM przeczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia Planu Odnowy 
Miejscowości Łubowo i poddał ją pod głosowanie: 
- za głosowało 13 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Uchwała Nr XII/133/2007 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 września 2007 r. 
w sprawie przyjęcia Planu Odnowy Miejscowości Łubowo została podjęta i stanowi 
załącznik nr 40 do protokołu. 
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15.25 
 
Przewodniczący RM przeczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia Planu Odnowy 
Miejscowości Silnowo i poddał ją pod głosowanie: 
- za głosowało 13 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Uchwała Nr XII/134/2007 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 września 2007 r. 
w sprawie przyjęcia Planu Odnowy Miejscowości Silnowo została podjęta i stanowi 
załącznik nr 41 do protokołu. 
 
 
15.26 
 
Przewodniczący RM przeczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia Planu Odnowy 
Miejscowości Piława i poddał ją pod głosowanie: 
- za głosowało 13 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Uchwała Nr XII/135/2007 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 września 2007 r. 
w sprawie przyjęcia Planu Odnowy Miejscowości Piława została podjęta i stanowi 
załącznik nr 42 do protokołu. 
 
 
15.27 
 
Przewodniczący RM powiedział, Ŝe aktualnie przystępujemy do podjęcia uchwał dotyczących 
poręczenia przez Gminę Borne Sulinowo weksla „in blanco”. Zapytał Panią Burmistrz, czy 
chciałaby coś w tym temacie dodać. 
 
Burmistrz Gminy Renata Pietkiewicz-Chmyłkowska powiedziała, iŜ chce sołtysom 
wytłumaczyć ten temat, gdyŜ to oni muszą tę informację przekazać mieszkańcom.  
Gmina Borne Sulinowo przystąpiła do duŜego programu „Zintegrowana gospodarka wodno-
ściekowa w dorzeczu Parsęty”. Radni są doskonale obeznani w temacie, poniewaŜ odbyli 
robocze posiedzenie i spotkali się z osobami, które są odpowiedzialne za realizację tego 
projektu. Projekt musi być zrealizowany i rozliczony do 2010 roku, bo od tego zaleŜą 
pieniądze, które wpłyną z Unii. Dofinansowanie z UE wynosi 85% wszystkich wydatków, 
które ten program pochłonie, tj. kwota ponad 150 mln Euro. Wszystkie gminy uczestniczące w 
programie muszą wnieść 25% od kwoty 150 mln Euro. PoniewaŜ w realizacji tego programu 
uczestniczą 22 gminy, kaŜda z tych gmin ma swojego przedstawiciela – operatora (są to PWiK 
w Szczecinku, w Białogardzie i w Kołobrzegu). Jednostką, która realizuje projekt, a więc spina 
te działania, jest Jednostka Realizująca Projekt JRP z siedzibą w Karlinie. Nasze 
zaniepokojenie budzi  bardzo zła współpraca między Jednostką Realizującą Projekt a 
poszczególnymi operatorami, zwłaszcza operatorem szczecineckim. Widzimy takŜe powaŜne 
zagroŜenia, jeŜeli chodzi o dotrzymanie terminu realizacji tego projektu, bo na czas nie 
odbywały się przetargi, niektóre z nich były opóźnione w czasie, niektóre zostały 
uniewaŜnione. Poza tym istnieje inne niebezpieczeństwo, bo te wszystkie kosztorysy i plany, 
studium wykonalności, które powstawały 2 lata temu, praktycznie na dzień dzisiejszy 
przekroczyły przewidywane kwoty. Pula pieniędzy, którą daje Unia się nie zmieni . 
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śaden z operatorów nie ma pieniędzy na to, Ŝeby wyłoŜyć te 25%; PWiK w Szczecinku musi 
wyłoŜyć 25% do wysokości przedsięwzięcia, które są realizowane na naszym terenie. Aby 
uzyskać tzw. prefinansowanie, a więc poŜyczkę z banku, operator musi zaciągnąć kredyt. Bank 
się zabezpiecza, a więc kaŜdy ze wspólników musi poręczyć wykup weksli. Bogaty się nie boi, 
natomiast biedny najczęściej ponosi konsekwencje i tu są nasze obawy. Projekt trzeba 
rozliczyć do końca grudnia 2010r., ale moŜe nie zostać w tym terminie całościowo 
zrealizowany. Za wszystkie prace, które mogą być realizowane lub kończone po 2010r. 
będziemy musieli zapłacić, a więc istnieje jakieś niebezpieczeństwo uruchomienia weksli.  
Powiedziała, Ŝe weksle są bardzo niebezpiecznym narzędziem i wystawia się je z ogromną 
ostroŜnością. To co naleŜy wiedzieć to to, Ŝe jeśli wystawiamy jakieś poręczenie to na nas 
spoczywa obowiązek świadczenia na wypadek, gdyby dłuŜnik nie wywiązał się ze swojego 
zobowiązania. Podkreśliła, Ŝe wszyscy mają świadomość tego, Ŝe z realizacją tego programu 
moŜe być róŜnie. Temat tego projektu jest w Polsce nagłośniony, bo w zasadzie jest to 
największy projekt realizowany w kraju w tym  zakresie. Toczyły się rozmowy w Narodowym 
Funduszu Ochrony Środowiska, w Ministerstwie na temat preferencyjnych kredytów, a jednak 
przychodzi nam podjąć tę bardzo decyzję. Podkreśliła, iŜ jesteśmy ostatnią gminą, która tych 
uchwał nie podjęła. Są dwa rodzaje poręczeń: dla Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji 
w Szczecinku oraz dla Związku Miast i Gmin Dorzecza Parsęty. Poinformowała, Ŝe poręczenia 
na prefinansowanie nie wpływają na wskaźnik naszego zadłuŜenia, które obecnie wynosi około 
36%, a wskaźnik spłaty - w granicach 4%. Poręczając drugi kredyt( PWiK) nasz wskaźnik 
zadłuŜenia automatycznie wzrośnie, ale nie będą to nasze długi lecz weksel, który nad nami 
wisi. Niemniej jednak powiedziała, iŜ musi  wierzyć, Ŝe ten projekt szczęśliwie się zakończy, 
zostanie rozliczony, a nasze weksle nie zostaną uruchomione.  
Na spotkaniu roboczym zapytała Pana Miśko wprost, czy wierzy w to, Ŝe uda się zrealizować 
ten projekt, a weksle nie zostaną  uruchomione. Pan Miśko odpowiedział, iŜ jeŜeliby nie 
wierzył, to przy tym by nie pracował.  
Podkreśliła, Ŝe jest więc determinacja, Ŝeby ten projekt się udał, a dla niektórych jest to teŜ 
punkt honoru. 
 
Radny Dariusz Czerniawski powiedział, iŜ stajemy dzisiaj przed najwaŜniejszą decyzją, jaką 
mają podjąć od czasu wyboru na radnych w bieŜącej kadencji. Jest to duŜa odpowiedzialność, 
kaŜdy z radnych to czuje i nikt do końca nie jest przekonany, jak to się zakończy. 
Odpowiedzialność, która spadnie nie tylko na tych, którzy podejmują decyzje, ale będzie teŜ 
konsekwencją dotyczącą kaŜdego z nas. Podziękował wszystkim radnym za uczestnictwo  
w roboczym spotkaniu z przedstawicielami jednostki nadzorującej ten projekt. Padło wówczas 
wiele interesujących pytań i wiele wątpliwości, które nie zostały dokładnie rozwiane, ale 
dzisiaj musimy podjąć decyzję tak lub nie, wziąć na siebie tą odpowiedzialność, nie znając 
dokładnie co nastąpi w przyszłości. Nie mamy teŜ wpływu na to, co wydarzy się w przyszłości. 
Poinformował, Ŝe on osobiście zagłosuje „tak” dlatego, Ŝe dla tej gminy i jej mieszkańców nie 
ma innej alternatywy i planu. Jeśli ten projekt źle się skończy dla tej gminy, to w podobnej 
sytuacji będą takŜe gminy ościenne i nie będziemy osamotnieni. Na najbliŜsze dziesięciolecia, 
gdybyśmy tego nie zrobili, będziemy skazani na to, Ŝe w perspektywie najbliŜszych kilkunastu 
lat taki program nie powstanie i tego nie dokonamy. Podkreślił, Ŝe tylko z tej jednej przyczyny 
zagłosuje na „tak”. Zwracając się do radnych powiedział, iŜ kaŜdy powinien zdać sobie sprawę 
z tego, Ŝe na wszystko co wydarzy się w przyszłości, nasza Gmina i nasza Rada nie ma 
Ŝadnego wpływu. Kończąc swoje wystąpienie powiedział, iŜ ma nadzieję i wierzy w to, Ŝe ten 
program zakończy się pozytywnie, a te weksle w przyszłości będą niezrealizowane i nie ucierpi 
na tym budŜet Gminy Borne Sulinowo. Natomiast następstwem tego przedsięwzięcia będzie 
nowoczesna kanalizacja i wodociągi na terenie naszej gminy. ZauwaŜył jednak, Ŝe będziemy 
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płacić więcej za wodę i ścieki. Po tym zaapelował do radnych o to, by zagłosowali tak, jak 
dyktuje im sumienie. 
 
Radny Ryszard Cywiński poinformował, Ŝe Komisja BudŜetowo-Gospodarcza na posiedzeniu 
równieŜ analizowała ten problem. Mamy dzisiaj wyrazić zgodę na podpisanie weksli 
praktycznie na kwotę 12 mln zł., a jest to prawie połowa naszego budŜetu. Analizując całą 
sytuację w zasadzie nie mamy szans znalezienia innego programu, projektu na to, Ŝeby 
dokonać skanalizowania i zwodociągowania całej gminy. Podejmujemy pewne ryzyko, bo 
ryzyko poręczeń w myśl zawartych zapisów moŜe się ciągnąć do roku 2022. Powiedział, iŜ 
jego zdaniem musimy podjąć decyzję pozytywną, bo kaŜdy inny projekt, który my złoŜymy,  
nie znajdzie wsparcia zarówno w agencjach centralnych i wojewódzkich, bo mamy szansę teraz 
i musimy ją wykorzystać. Stwierdził, Ŝe Komisja BudŜetowo-Gospodarcza poparła ten projekt, 
bo jest szansa, Ŝeby w 2010 roku zapewnić wszystkim mieszkańcom dobrą wodę i odbiór 
ścieków. To spowodowało, Ŝe komisja zaopiniowała pozytywnie te 4 projekty uchwał 
dotyczące poręczeń. 
 
Radny Mariusz Gorgol stwierdził, Ŝe nie ta Rada i nie ten Burmistrz wszedł do Związku Miast 
i Gmin Dorzecza Parsęty. Nie mamy Ŝadnego wpływu na to, co jest tam zawarte, tj. jakie 
inwestycje będą realizowane w naszej gminie. Mamy tylko taki wpływ, Ŝe musimy dzisiaj 
poręczyć. Słyszał, Ŝe ma zostać zlikwidowana oczyszczalnia w Łubowie, a ma powstać jedna 
zlewnia w Bornem Sulinowie. Nikt nie wspomina o tym, Ŝe będzie to bomba ekologiczna dla 
Bornego. Powiedział, iŜ uwaŜa, Ŝe ten projekt nie będzie zrealizowany, bo przetargi są 
niepokończone, zapisany czas realizacji inwestycji wynosi 33 miesiące, a do końca 2010 r. 
trzeba ten projekt zamknąć finansowo. Poinformował, iŜ on osobiście wstrzyma się od 
zagłosowania „za”, bo nie chce brnąć w coś, co wiąŜe się ze skutkami nie dla tej Rady, ale dla 
następnych kadencji. 
 
W trakcie trwania Sesji na obrady przybyła 1 radna – aktualnie w Sesji uczestniczy 14 radnych. 
 
Radny Dariusz Czerniawski powiedział, iŜ konsekwencją tych decyzji, które zobowiązania 
podjęła poprzednia Rada (jest to mniej istotne, kto to podejmował), są następstwa prawne  
i przystąpienie do tego programu jest równoznaczne, Ŝe podjęto w przeszłości pewne 
zobowiązania. To, co powiedzieli Burmistrz Gminy, radny Cywiński i radny Gorgol, to jest 
wszystko prawda i największy mankament w tym jest taki, Ŝe nie mamy wpływu na to, co się 
wydarzy. Mimo jednak jakichkolwiek przeciwności  i sytuacji w jakiej jesteśmy, nie moŜemy 
się z tego programu wycofać, bo skutki będą dla gmin ościennych i dla nas równieŜ. 
 
Radny Dariusz Skiba stwierdził, Ŝe był w tej Radzie, co podejmowała decyzję. Spotykali się 
kilkakrotnie i obawy, które mieli, niestety potwierdziły się. Powiedział, iŜ nie wierzy  
w realizację tego projektu. Przypomniał, Ŝe wcześniej były perypetie z Kołobrzegiem, a teraz 
zaczynają się ze Szczecinkiem, bo operator nie moŜe porozumieć się z Jednostką Realizującą 
Projekt. Przyznał, Ŝe zainwestowaliśmy część pieniędzy, ale moŜe naleŜałoby sobie to odpuścić 
i pomału samemu realizować tę inwestycję. MoŜna powiedzieć, po co się zgodziliście, ale 
kaŜdy sugerował się myślą - dla dobra tej gminy, bo wszystko tak kolorowo brzmiało, Ŝe 
otrzymamy 48 mln zł, Ŝe będą skanalizowane wszystkie miejscowości, Ŝe będzie dobra woda i 
nie będzie problemu. Tym niemniej stwierdził, Ŝe ma powaŜne obiekcje i do ostatniej chwili 
będzie się zastanawiał, czy zagłosuje na „tak”. 
 
Burmistrz Gminy Renata Pietkiewicz-Chmyłkowska powiedziała, Ŝe to wszystko to jest 
prawda. Dwa lata temu faktycznie – była to ogromna szansa, ale gdyby kaŜdy z tych radnych 
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wiedział, jak będzie wyglądać realizacja, to juŜ wtedy by głosował przeciw. Natomiast nie 
mógł głosować przeciw szansie, jaką dawały fundusze europejskie.  
 
Radny Ryszard Cywiński zadał pytanie: co my mamy zrobić. JeŜeli nie zatwierdzimy tych 
uchwał, to kaŜdy nasz wniosek, który gmina stworzy w tym temacie, pójdzie do kosza. Jedno 
co jest pozytywne w tym przedsięwzięciu, a uczestniczą w nim 22 gminy, to niewykonanie 
tego zadania z Funduszu Spójności spowoduje pewne reperkusje na szczeblu globalnym. 
Dlatego jego zdaniem ten program ma szansę być zrobiony, chociaŜ być moŜe jest dzisiaj 
skaleczony, bo nie ma pełnego pokrycia środków finansowych. Dodał, Ŝe środki finansowe na 
Funduszu Spójności są, w grę wchodzi równieŜ tzw. fazowanie, które wynika z róŜnicy 
cenowej po wyliczeniu kosztów kwalifikowanych. W jego ocenie ten temat musi być 
załatwiony, on nie moŜe teraz upaść, a ponadto nie mamy innego wyjścia, bo nie widzi Ŝadnej 
innej moŜliwości finansowania inwestycji wod-kan. w gminie. 
 
Radny Mariusz Gorgol odpowiedział Pani Burmistrz, dlaczego się wstrzymuje od głosu. 
Powiedział, iŜ jego zadaniem jest podnieść rękę za albo się wstrzymać, ale zadaniem 
Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji było przyjechać do nas, spotkać się z nami  
i poinformować jak jest realizowany program. Zwracając się do Pani Burmistrz powiedział, iŜ 
wie ona o tym, Ŝe oni się z nami nie kontaktują. Dyrektor Jednostki Realizującej Projekt 
przyjechał i z nami rozmawiał, natomiast PWiK nie chce rozmawiać. Powiedział, Ŝe my 
daliśmy im aport i pieniądze, a teraz będziemy głosować nad pieniędzmi, którymi oni będą 
gospodarować. Ich zadaniem było przyjechać tu i przekonać go; cały czas czeka na to, Ŝe ktoś 
mu odpowie otwarcie: tak lub nie. 
 
Przewodniczący RM powiedział, Ŝe kaŜde takie duŜe inwestycje wzbudzają wiele emocji. 
Pamięta jak były wodociągowane wsie i tych emocji było jeszcze więcej, bo trzeba było 
wnosić, płacić i poszczególni ludzie, siedliska, gospodarstwa musiały płacić – z tym były 
straszne problemy. Stawano wtedy wielokrotnie przed dylematem co zrobić – przerwać, 
zaniechać. Trzeba było kontynuować, Ŝeby dorównać światu cywilizowanemu. Podał przykład 
Ciemina jak zabrakło pieniędzy i znalazła się wówczas jakaś fundacja kościelna, która 
przekazała środki i prace zostały zakończone. Powiedział, Ŝe Ŝadna miejscowość nie została 
niedokończona, chociaŜ te trudności były wtedy, jak na ówczesne czasy, większe niŜ teraz. 
Myśli, Ŝe to wszystko się uleŜy i tak jak mówił radny Czerniawski alternatywy nie ma, 
uchwały trzeba podjąć i nie wywoływać aŜ takiego zamieszania, jakie w związku z tym by 
wynikało. Na tym zakończył dyskusję i zwrócił się do Wiceprzewodniczącego RM  
o przeczytanie treści pierwszego projektu uchwały w sprawie poręczenia weksla „in blanco”. 
 
Wiceprzewodniczący RM Dariusz Czerniawski przeczytał treść projektu uchwały w sprawie 
poręczenia przez Gminę Borne Sulinowo weksla „in blanco” wystawionego przez Związek 
Miast i Gmin Dorzecza Parsęty w Karlinie tytułem zabezpieczenia spłaty kwoty poŜyczki 
płatniczej udzielonej ze środków Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w kwocie 121.272.977,00zł (słownie: sto dwadzieścia jeden milionów dwieście 
siedemdziesiąt dwa tysiące dziewięćset siedemdziesiąt siedem złotych i 00/100) w związku z 
realizacją przedsięwzięcia pn. „Zintegrowana gospodarka wodno-ściekowa w dorzeczu 
Parsęty”, powiększonej o kwotę odsetek. 
 
W dalszej kolejności Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
- za głosowało 8 radnych,  
- przeciw nie głosował Ŝaden radny, 
- wstrzymało się od głosu 6 radnych. 
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Uchwała Nr XII/136/2007 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 września 2007 r. 
w sprawie poręczenia przez Gminę Borne Sulinowo weksla „in blanco” wystawionego 
przez Związek Miast i Gmin Dorzecza Parsęty w Karlinie tytułem zabezpieczenia spłaty 
kwoty poŜyczki płatniczej udzielonej ze środków Narodowego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w kwocie 121.272.977,00zł (słownie: sto dwadzieścia 
jeden milionów dwieście siedemdziesiąt dwa tysiące dziewięćset siedemdziesiąt siedem 
złotych i 00/100) w związku z realizacją przedsięwzięcia pn. „Zintegrowana gospodarka 
wodno-ściekowa w dorzeczu Parsęty”, powi ększonej o kwotę odsetek została podjęta  
i stanowi załącznik nr 43 do protokołu. 
 
 
15.28 
 
Przewodniczący RM zwrócił się do Wiceprzewodniczącej RM o przeczytanie kolejnego 
projektu uchwały dotyczącego poręczenia przez Gminę Borne Sulinowo weksla „in blanco”. 
 
Wiceprzewodnicząca RM ElŜbieta Niepelt przeczytała projekt uchwały w sprawie poręczenia 
przez Gminę Borne Sulinowo weksla „in blanco” wystawionego przez Związek Miast i Gmin 
Dorzecza Parsęty w Karlinie tytułem zabezpieczenia spłaty kwoty poŜyczki  udzielonej ze 
środków Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w kwocie 
855.880,00zł (słownie: osiemset pięćdziesiąt pięć tysięcy osiemset osiemdziesiąt złotych i 
00/100) w związku z realizacją przedsięwzięcia pn. „Zintegrowana gospodarka wodno-
ściekowa w dorzeczu Parsęty”, powiększonej o kwotę odsetek. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
- za głosowało 9 radnych,  
- przeciw nie głosował Ŝaden radny, 
- wstrzymało się od głosu 5 radnych. 
 
Uchwała Nr XII/137/2007 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 września 2007 r. 
w sprawie poręczenia przez Gminę Borne Sulinowo weksla „in blanco” wystawionego 
przez Związek Miast i Gmin Dorzecza Parsęty w Karlinie tytułem zabezpieczenia spłaty 
kwoty poŜyczki  udzielonej ze środków Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska  
i Gospodarki Wodnej w kwocie 855.880,00zł (słownie: osiemset pięćdziesiąt pięć tysięcy 
osiemset osiemdziesiąt złotych i 00/100) w związku z realizacją przedsięwzięcia pn. 
„Zintegrowana gospodarka wodno-ściekowa w dorzeczu Parsęty”, powi ększonej o kwotę 
odsetek została podjęta i stanowi załącznik nr 44 do protokołu. 
 
 
15.29 
 
Przewodniczący RM zwrócił się do Wiceprzewodniczącego RM o przeczytanie następnego 
projektu uchwały dotyczącego poręczenia przez Gminę Borne Sulinowo weksla „in blanco”. 
 
Wiceprzewodniczący RM Dariusz Czerniawski przeczytał projekt uchwały w sprawie 
poręczenia przez Gminę Borne Sulinowo weksla „in blanco” wystawionego przez 
Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. z siedzibą w Szczecinku tytułem 
zabezpieczenia spłaty kwoty poŜyczki ze środków Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Szczecinie w kwocie 11.329.750,00zł (słownie: jedenaście 
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milionów trzysta dwadzieścia dziewięć tysięcy siedemset pięćdziesiąt złotych i 00/100)  
w związku z realizacją przedsięwzięcia pn. „Zintegrowana gospodarka wodno-ściekowa  
w dorzeczu Parsęty”. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
- za głosowało 8 radnych,  
- przeciw nie głosował Ŝaden radny, 
- wstrzymało się od głosu 6 radnych. 
 
Uchwała Nr XII/138/2007 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 września 2007 r. 
w sprawie poręczenia przez Gminę Borne Sulinowo weksla „in blanco” wystawionego 
przez Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. z siedzibą w Szczecinku 
tytułem zabezpieczenia spłaty kwoty poŜyczki ze środków Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Szczecinie w kwocie 11.329.750,00zł 
(słownie: jedenaście milionów trzysta dwadzieścia dziewięć tysięcy siedemset pięćdziesiąt 
złotych i 00/100) w związku z realizacją przedsięwzięcia pn. „Zintegrowana gospodarka 
wodno-ściekowa w dorzeczu Parsęty” została podjęta i stanowi załącznik nr 45 do 
protokołu. 
 
 
15.30 
 
Przewodniczący RM zwrócił się do Wiceprzewodniczącej RM o przeczytanie ostatniego  
projektu uchwały dotyczącego poręczenia przez Gminę Borne Sulinowo weksla „in blanco”. 
 
Wiceprzewodnicząca RM ElŜbieta Niepelt przeczytała projekt uchwały w sprawie poręczenia 
przez Gminę Borne Sulinowo weksla „in blanco” wystawionego przez Przedsiębiorstwo 
Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. z siedzibą w Szczecinku tytułem zabezpieczenia spłaty 
kwoty poŜyczki ze środków Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 
w kwocie 25.826.140,00zł (słownie: dwadzieścia pięć milionów osiemset dwadzieścia sześć 
tysięcy sto czterdzieści złotych i 00/100) w związku z realizacją przedsięwzięcia pn. 
„Zintegrowana gospodarka wodno-ściekowa w dorzeczu Parsęty”. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
- za głosowało 8 radnych,  
- przeciw nie głosował Ŝaden radny, 
- wstrzymało się od głosu 6 radnych. 
 
Uchwała Nr XII/139/2007 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 września 2007 r. 
w sprawie poręczenia przez Gminę Borne Sulinowo weksla „in blanco” wystawionego 
przez Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. z siedzibą w Szczecinku 
tytułem zabezpieczenia spłaty kwoty poŜyczki ze środków Narodowego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w kwocie 25.826.140,00zł (słownie: 
dwadzieścia pięć milionów osiemset dwadzieścia sześć tysięcy sto czterdzieści złotych  
i 00/100) w związku z realizacją przedsięwzięcia pn. „Zintegrowana gospodarka wodno-
ściekowa w dorzeczu Parsęty” została podjęta i stanowi załącznik nr 46 do protokołu. 
 
Opinia Komisji BudŜetowo-Gospodarczej odnośnie opiniowanych projektów uchwał stanowi 
załącznik nr 47 do protokołu. 
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Ad.16) 
 
W punkcie pn. „Interpelacje, wnioski i zapytania radnych” głos zabrał radny Dariusz Skiba, 
który podał kilka informacji dotyczących działalności klubu Taekwondoo w Bornem 
Sulinowie. Powiedział, Ŝe na początku Sesji połoŜył naklejki klubu, który w tym roku będzie 
obchodził 13-lecie istnienia. Poinformował, Ŝe w tym roku klub ma wyjątkowe osiągnięcia, 
począwszy od Mistrzostw Juniorów, gdzie wygrali klasyfikację druŜynową medalową, co 
pociągnęło za sobą powołanie zawodników do kadry narodowej. Aktualnie w kadrze 
narodowej mamy 4 zawodników, tj. 2 zawodników w kadrze narodowej kadetów i 2 
zawodników w kadrze narodowej juniorów. Powiedział, Ŝe dwójka zawodników w osobach 
Marcin Anikiej i Adrian Zakrzewski uczestniczyli w Mistrzostwach Europy Kadetów  
w Budapeszcie. Marcin Anikiej zajął 5 miejsce, a Adrian Zakrzewski – 9. W kategorii 
juniorów otrzymał emaila z powołaniem od trenera kadry narodowej juniorów dla Emilii 
Szypulskiej Mistrzyni Polski Juniorów, która w październiku wyjedzie na Mistrzostwa Europy 
do AzerbejdŜanu – do Baku. 
Po tym nawiązał do tematu dofinansowania klubów sportowych stwierdzając, Ŝe te pieniądze 
są dobrze spoŜytkowane. Zgłosił równieŜ do zaakceptowania propozycję stypendiów za 
wybitne osiągnięcia sportowe. Powiedział, Ŝe kryteria są bardzo wysokie i radni zapoznają się 
z projektem uchwały w tym zakresie, która była opracowana wcześniej, ale ze względu na 
braki finansowe była odkładana. Dodał, iŜ chodzi o wyniki na arenie minimum Mistrzostw 
Polski i wyŜszej rangi. 
 
Przewodniczący RM przeszedł do realizacji kolejnego punku Sesji pn. „Ustalenie terminu 
następnej Sesji”. 
 
 
Ad.17) 
 
Przewodniczący RM zwrócił się do Pani Burmistrz z zapytaniem, w jakim terminie niezbędne 
byłoby zwołanie następnej Sesji. 
 
Burmistrz Gminy Renata Pietkiewicz-Chmyłkowska odpowiedziała, iŜ myśli, Ŝe następna 
Sesja odbędzie się w granicach 2 miesięcy, ale być moŜe poprosi Przewodniczącego RM  
o zwołanie 5 minutowej Sesji, jeŜeli negocjacje z Panem Wisłockim, który kończy budynek 
mieszkalny na Słowackiego zakończą się powodzeniem. JeŜeli bank określi jego zdolność 
kredytową i zgodzi się na wykup wierzytelności (negocjacje trwają od maja), to wtedy byśmy 
musieli się spotkać i podjąć stosowną uchwałę. Być moŜe do grudnia czy połowy stycznia uda 
się zakończyć temat tego budynku. 
 
Po tym Przewodniczący RM przeszedł do realizacji punktu pn. „Wolna Trybuna”. 
 
 
Ad.18) 
 
W Wolnej Trybunie nikt nie zabierał głosu. 
 
Przewodniczący RM przed zamknięciem Sesji pogratulował radnemu Skibie za osiągnięcia  
w sporcie oraz podziękował sołtysowi z Łubowa za zaangaŜowanie i wysiłek włoŜony 
w zorganizowanie DoŜynek Gminnych w Łubowie. 
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Ad.19) 
 
Przewodniczący RM powiedział, Ŝe porządek obrad został wyczerpany i zamknął Sesję. 
 
Sesja Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie w dniu 28 września 2007 r. trwała od godz. 10-tej  
do godz. 13.05. 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
 
Protokołowała: 
Anna Łozińska 
 


